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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 
T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 
N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 
 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Asta Groth T  
Cathrin Bergenstråhle X   Elisabeth Engström T  
Tobias Nässén -   Anders Bruhn T  
Helene Skantze  X   Annika Jung N  
Filip Wiljander  X   Vilma Mori Aguilar -  
Eva Öhbom Ekdahl X   Dominique Faymonville N  
Bo Bergkvist  X   Per Norling N  
Richard Wendt  X   Angela Berglund N  
Oliver Rykatkin X   Noa Samenius -  
Eivor Örenmark X   Christina Rinman -  
Magnus Sjöqvist X      
Anna Kjellin Flory -      
Peter Zethraeus  X      
Johan Hiller X      
Axel Krottler X      
Andreas Brännström -      
Lotta Riedel   X      
Lena Gatenborg  X      
Richard Herrey X      
 Centerpartiet (C) 
Christine Lorne  -   Olga Anikina T  
Hans Peters  X   Björn Strehlenert -  
Håkan Ekengren  X   Maria Håård -  
Johan Krogh  X      
Linnea Strömberg  X      
Martin Hedman  X      
 Liberalerna (L) 
Gunilla Grudevall-Steen X   Anna-Karin Boréus T  
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Monica Brohede Tellström -   Johan Kjellman -  
Martin Sääf X   Karin Bünger N  
Mats Granath X      
Lena Linnerborg X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X   Malin Gunnesson X  
Anders Tiger X   Vakant -  
Lydia Liu (-) X      

 Socialdemokraterna (S) 
Khashayar Farmanbar X   Andreas Falk  T  

Hadia Mian X   Ella Tegsten  T §§ 394-404 

Maria Raner  X   Erik Svanfeldt  -  

Espen Bjordal  X   Emelie Friberg -  

Gunnel Nyman Gräff  X   Viktor Ellström  -  
Martin Hellströmer  -   Andreas Andersson T §§ 405-431 
Majvie Swärd  X      
Mattias Qvarsell X      
Helena Westerling  -      
Carl-Magnus Grenninger  X      
Alva Dahn  X      

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X   Lamin Jatta Modigh  -  
Mikael Carlsson  X   Kristina Granlund N  
Lina Olsson  X   Carin Larsson N  
Yusie Rundkvist Chou  X      
Bosse Ståldal  X      
 Sverigedemokraterna (SD) 
Åsa Nyberg X   Louise Wallenblad  N  
Esa Örmä X   Pernilla Axelsson (-) -  
Stephan Andersson  X   Christina Wiltman -  
Leonid Yurkovskiy  X      
David Hyde  X      

 Miljöpartiet de gröna (MP) 
Sidney Holm X   Louise Ollivier  T  
Lisskulla Zayane X   Göran Börjesson  N  
Ninni Lindberg  X      
Pascal Mafall Fall  -      
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 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  X   Tomas Ottosson T §§ 394-404 
Lisa Rasmussen -   Rolf Wastesson T  

Fredrik Holmqvist X  §§ 405-431    
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§ 394 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Karin Teljstedt (KD) och Maria Raner (S) att justera 
protokollet tillsammans med ordföranden Eva Öhbom Ekdahl (M). Justeringen äger rum 
den 24 november 2020 i Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 395 KFKS 2020/840 

Interpellation – Bygge av hiss i Finnboda 
Interpellation den 14 september 2020 av Khashayar Farmanbar (S) till kommunstyrelsens ordförande 
Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna.  
”De boende i Finnboda måste få bättre tillgänglighet. Behovet av en hiss har ökat när allt 
fler äldre flyttar in och den branta backen gör det svårt för många att kunna lämna sina 
hem. 
Vi Socialdemokraterna driver på för att hissen ska byggas. Arbetet har stoppats av Nackas 
moderatledda allians. Efter en lång rad bortförklaringar är senaste påståendet om att det 
inte finns markåtkomst för att bygga hissen. Vi ser inte att det stämmer. På den plats där 
det i dag är en trappa skulle både hiss och en evakueringstrappa rymmas. Det besked har 
också getts av markägaren och en hissleverantör, den leverantör som bygger hissar åt SL. 
Så markåtkomst finns. Det är dags att sluta förhala och börja bygga hissen.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.  
”Hissen i Finnboda/Danvikshem är fortfarande ett aktuellt och viktigt ärende för 
de många seniorer som bor på berget. Samtliga faktorer som tidigare har hänvisats till som 
hinder är nu eliminerade tack vare ett stort arbete av de aktiva boende. Ändå håller 
majoriteten fast vid samma argument mot hissen, som om de inte har förtroende för eller 
tror på de nya uppgifter som glädjande nog har kommit. När det låter alltför ihåligt säger 
majoriteten att de boende inte redan från början uttryckte att de ville ha en hiss. 
Resonemanget är his(s)nande. Kommunen borde ta ett ansvar för situationen och inse att 
detta i hög grad är en viktig fråga om tillgänglighet för äldre. Det räcker med att de boende 
har fått en kraftigt minskad utemiljö, en innemiljö som under lång tid har präglats av 
sprängningar alldeles intill och av buller. Gör om, gör rätt och det snarast!” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.  
”Kommunen har gett bygglov för seniorboenden uppe på Finnbodaberget. Därför har 
kommunen ett stort ansvar för tillgänglighetsfrågorna uppe på berget. Den styrande 
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Alliansen har dessvärre underlåtit att ställa krav på tillgänglighet vid godkännande av nyare 
detaljplaner i området, vilket har lett till sämre tillgänglighet. Miljöpartiet anser att det ligger 
på kommunens ansvar att lösa tillgänglighetsfrågan på ett för alla parter tillfredsställande 
sätt.” 
 
- - - - - 
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§ 396 KFKS 2020/950 

Interpellation – Tillgänglighetsinventering av 
flerbostadsbeståndet 
Interpellation den 12 oktober 2020 av Ella Tegsten (S) till kommunstyrelsens ordförande Mats  
Gerdau (M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 396 KFKS 2020/951 

Interpellation – Åtgärder för att minska 
konsumtionsbaserade utsläpp 
Interpellation den 12 oktober 2020 av Mikael Carlsson (NL) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna.  
”Interpellanten pekar på en viktig aspekt i klimatarbetet, konsumtionsperspektivet. Men 
människors konsumtion är svår att påverka och den app som hänvisas till fungerade inte 
särskilt bra. Den hade en lovvärd ambition men var varken lättanvänd eller välfungerande.  
Det är dock angeläget att jobba med precis det som appen försökte uppnå, att vi som 
individer tar konkreta små steg i vardagen, och på allvar försöker påverka vår individuella 
koldioxidpåverkan. Vi har alla ett ansvar. Kommunen kan inte göra allt, just inom detta 
område är det dags för personligt ansvar.” 
 
Maria Raner lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är viktigt att kommunen sätter in åtgärder för att minska de konsumtionsbaserade 
utsläppen. För att nå ut med information till befolkningen i Nacka behövs stora insatser för 
kommunikation och än mer vikt behöver läggas på de miljörelaterade frågorna. Vi 
välkomnar debatten och frågorna kring miljön och vi kommer fortsatt verka för att öka 
Nacka kommuns engagemang med fler och aktivare insatser i miljöfrågan.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.  
”Det som Nacka kommun gör i nuläget för att minska de konsumtionsbaserade utsläppen 
är visserligen bra, men långt ifrån tillräckligt. Ska vi lyckas begränsa utsläppen av koldioxid i 
enlighet med Parisavtalet behövs betydligt mer kraftfulla åtgärder. Klimatappen skulle 
kunna vara ett sätt att få medborgarna mer medvetna om hur de själva kan påverka 
utsläppen och därmed klimatet. Men för att appen ska få spridning och leda till faktiska 
utsläppsminskningar krävs även engagemang och insatser från kommunen, och uthållighet. 
Tyvärr har de kommunikationsinsatser som gjorts för att sprida appen till medborgarna 
varit alltför blygsamma. Att ha information på kommunens hemsida och göra ett par 
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Facebook inlägg räcker inte långt för att nå ut. Vi ställer oss också frågande till vilka 
"inventeringar" som gjorts för att se hur väl kommunikationsinsatserna fungerat. Man kan 
inte låta bli att undra om det verkligen finns en genuin vilja från kommunens sida att jobba 
med de konsumtionsbaserade utsläppen. Eller handlar det snarare om ett projekt som ser 
bra ut på pappret och som inte kostar kommunen något, och som kan ge poäng i 
miljöenkäter?  
Klimatappen togs fram med pengar från Klimatklivet, dvs skattemedel, och anpassningar 
har gjorts för Nacka. När ett projekt läggs ned efter så kort tid innebär det pengar i sjön. 
Det kan inte vara i linje med en ansvarsfull hantering av våra gemensamma skattemedel.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.  
”För att minska vårt klimatavtryck och bidra till en hållbar värld behöver vi t.ex. mäta och 
följa upp rätt saker. I kommunens egen årsredovisning över miljömålen framkommer 
bilden av att klimatet inte är något problem då vi gör vår del i Nacka och arbetar på rätt 
sätt. Men som du mäter får du svar: i Nacka mäts endast de utsläpp som kommer från 
produktion, och här produceras inte mycket. Vi har inga utsläpp från värme – för vi 
producerar ingen fjärrvärme. Vi har väldigt låga utsläpp från livsmedel – för vi producerar 
inte mycket mat i Nacka. Men bilden visar inte hela verkligheten, för det är i konsumtionen 
vårt stora klimatavtryck ligger. Att plocka in och arbeta med de konsumtionsbaserade 
utsläppen är något vi tidigare föreslagit och lyft flertalet gånger. 
En rapport från Stockholm Environment Institute visar att kommunerna har en stor roll 
att spela om Sverige ska nå klimatmålen och hur konsumtion av livsmedel och transporter 
inom offentlig sektor orsakar stora utsläpp av växthusgaser. Rapporten inger hopp, visar på 
lösningar och pekar på hur Nacka kan bidra till en hållbar värld. Det gäller att arbeta dels 
med de av kommunala verksamheter orsakade konsumtionsutsläppen men också att titta på 
invånarnas del och arbeta för att lyfta och synliggöra även dessa konsumtionsbaserade 
utsläpp. 
Ska vi kunna genomföra den omställning vi står inför är det viktigt att vi får information 
som ger oss en uppfattning om hur allvarligt läget är – för det är det! Vi i Miljöpartiet anser 
därför att vi måste utgå från de utsläpp vi totalt orsakar, alltså konsumtionsperspektivet. 
Eftersom kommuner som Göteborg nu arbetar med denna inriktning finns inte längre skäl 
att vänta på att metoder ska tas fram för att följa upp de konsumtionsbaserade utsläppen på 
kommunal nivå. Nacka bör även här ligga i fronten för den omställning till ett hållbart 
samhälle som vi alla vill genomföra!” 
 
- - - - - 
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§ 397 KFKS 2020/952 

Interpellation – Bevakning av kommunantikvariska 
värden i planprocessen 
Interpellation den 12 oktober 2020 av Christina Ståldal (NL) till miljö- och stadsbyggnadsnämndens 
ordförande Cathrin Bergenstråhle (M) 

Beslut 
Interpellationen avskrivs från vidare behandling eftersom interpellanten har återtagit den. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 398 KFKS 2019/1065 

Motion – Verka för nya vagnar för Saltsjöbanan 
Motion den 18 november 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S)   

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslaget i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärendet 
Khashayar Farmanbar m.fl. från Socialdemokraterna har inkommit med ett förslag om att 
Nacka kommun ska verka för att Saltsjöbanan snarast förses med nya moderna vagnar. 
Motionärerna anför att Saltsjöbanans vagnar börjar närma sig slutet av sin tekniska 
livslängd samt att de senaste två höstarna har gett skadade hjul till följd av lövhalka. 
Motionärerna menar att behovet av nya moderna och funktionella vagnar därmed är akut. 
 
Trafikförvaltningen ansvarar genom ett strategiskt och långsiktigt arbete för utvecklingen 
av kollektivtrafiken i Nacka kommun, inklusive att utveckla Saltsjöbanan. För närvarande 
pågår ett upprustningsarbete av Saltsjöbanan som beräknas vara klart 2026. Nacka 
kommun övervakar detta arbete samt verkar i dialog med Trafikförvaltningen för att 
Saltsjöbanan ska förses med nya moderna vagnar. 
 
Natur och -trafiknämnden har berett ärendet och föreslår kommunfullmäktige besluta att 
det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen, samt att 
motionen i och med detta ska anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 113 
Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 18 februari 2020, § 29 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten, daterad den 14 januari 2020 
Bilaga Motion - Verka för nya vagnar för Saltsjöbanan (S) 

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Magnus Sjöqvist (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Yusie Rundkvist Chou (NL), Lina 
Olsson (NL), Esa Örmä (SD), Louise Ollivier (MP) och Tomas Ottosson (V), bifall till 
motionen. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Khashayar Farmanbars förslag och 
fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna till förmån för eget förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna.  
”Det är mycket angeläget att Saltsjöbanan rustas upp, får ökad turtäthet och fortsätter gå in 
till Slussen. Det är en tydlig linje som Alliansen i Nacka drivit länge och som Alliansen i 
Region Stockholm också driver. De senaste somrarna har Saltsjöbanan stängts av för att 
kunna rustas upp med nya signalanläggningar, säkerhetssystem och upprustade spår och 
broar. Nu pågår ett detaljplanearbete för att kunna bygga fler mötesspår så att tågen ska 
kunna gå oftare. Att modernisera vagnparken finns också med i Regionens planering. 
Det är bra att socialdemokraterna stödjer vår linje, även om intresset verkar lite nyvaknat. 
Det är ju Region Stockholm som ansvarar för kollektivtrafiken och där säger 
socialdemokraterna inget om nya vagnar på Saltsjöbanan i sitt budgetalternativ. Ingenting 
alls om Saltsjöbanan överhuvudtaget faktiskt. Eftersom motionären i detta fall även är 
ledamot av regionfullmäktige så finns ju alla möjligheter att driva frågan där den främst hör 
hemma - i regionfullmäktige.” 
I ovanstående protokollsanteckning instämde Karin Teljstedt för 
Kristdemokraterna.  
 
Yusie Rundkvist Chou lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.  
”Dagens vagnar saknar luftkonditionering och videoövervakning. De bullrar, de accelererar 
och bromsar långsamt och de är känsliga för lövhalka. Nya vagnar, t ex nya 
tunnelbanevagnen C30, skulle lösa dessa problem och bli snabbare, bekvämare och 
tryggare för resenärerna och tågen skulle även uppfylla lagstadgade bullerkrav. Kommunen 
måste vara proaktiva och bli bättre på dialog med Region Stockholms trafikförvaltning. Att 
lappa och laga med bullerskydd här och var duger inte, när den långsiktiga lösningen är nya, 
modernare vagnar som bullrar mindre. Det är inte heller meningsfullt att göra andra stora 
investeringar i Saltsjöbanan, t ex nya stationer och upphöjning av banvallen i Sickla, om 
inte vagnparken kan säkras. Vi riskerar att få en järnväg utan tåg.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna.  
”Sverigedemokraterna bifaller motionen, och vill också inkomma både med synpunkter 
som välbefogat upprepas från tidigare förhandlingar, liksom några nya: 
• Saltsjöbanan är en pulsåder för stora grupper utpendlande nackabor, men styvmoderligt 

behandlad och enligt mångas uppfattning obekväm, osäker, bullrig och hårt drabbad av 
förseningar – många års försummelser behöver uppvägas. 
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• Den mycket gamla vagnparken är huvudorsaken till Saltsjöbanans dåliga 
prestationsförmåga. 

• De vagnar som enligt plan ska överföras till drift på Saltsjöbanan från tunnelbanan, är 
mycket energikrävande relativt andra vagntyper och även behäftade med 
säkerhetsrisker. 

Allt sammantaget vill Sverigedemokraterna, på såväl regional nivå som lokalt i Nacka, 
begära ett omtänkande när det gäller förnyelse av vagnparken på Saltsjöbanan. Det är dags 
att ge Nacka samma moderna lokaltrafiksystem som andra kommuner i regionen, även på 
spårtrafiksidan.” 
 
Louise Ollivier lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.  
”Politikerna i den styrande majoriteten anser att det pågår ett arbete som tillräckligt 
uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen. Vi i Miljöpartiet anser att kommunen 
behöver anstränga sig mer. Tyvärr medför dagens användning av äldre ombyggda T-
banevagnar många störningar i trafiken och det kommer bli svårt att införa 12-
minuterstrafik när Saltsjöbanan väl fått sina nya dubbelspår. De äldre vagnarna bullrar 
också mer än moderna tåg vilket gör att det redan idag är svårt att hålla sig inom godkända 
bullernivåer när tågen passerar bostadsbebyggelse.” 
 
- - - - - 
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§ 399 KFKS 2020/328 

Motion – Byt ut vagnparken på Saltsjöbanan och 
förbättra driftsäkerheten 
Motion den 20 april 2020 av Yusie Rundkvist Chou och Mikael Carlsson (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
I motionen föreslås att kommunen ställer krav på att Saltsjöbanans vagnpark byts ut till 
moderna vagnar som är tysta, luftkonditionerade samt klarar lövhalka. Därtill ska en 
miljökonsekvensutredning en bullerutredning göras av oberoende part. 
 
Kommunen samverkar med trafikförvaltning på Regionen Stockholm kring Saltsjöbanans 
upprustning och behovet av en väl fungerande vagnpark. Dialogen omfattar även frågan 
om nödvändiga utredningar. Intentionerna bakom förslagen i motionen anses därmed 
uppfyllda och motionen kan därmed anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 246 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten, daterad den 9 september 2020 
Bilaga 1 Motion - Byt ut vagnparken på Saltsjöbanan och förbättra driftsäkerheten 
(NL) 

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Magnus Sjöqvist (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Yusie Rundkvist Chou (NL), Lina 
Olsson (NL), Esa Örmä (SD), Louise Ollivier (MP) och Tomas Ottosson (V), bifall till 
motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Khashayar Farmanbars förslag och 
fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna.  
”Det är mycket angeläget att Saltsjöbanan rustas upp, får ökad turtäthet och fortsätter gå in 
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till Slussen. Det är en tydlig linje som Alliansen i Nacka drivit länge och som Alliansen i 
Region Stockholm också driver. De senaste somrarna har Saltsjöbanan stängts av för att 
kunna rustas upp med nya signalanläggningar, säkerhetssystem och upprustade spår och 
broar. Nu pågår ett detaljplanearbete för att kunna bygga fler mötesspår så att tågen ska 
kunna gå oftare. Att modernisera vagnparken finns också med i Regionens planering. 
Det är bra att socialdemokraterna stödjer vår linje, även om intresset verkar lite nyvaknat. 
Det är ju Region Stockholm som ansvarar för kollektivtrafiken och där säger 
socialdemokraterna inget om nya vagnar på Saltsjöbanan i sitt budgetalternativ. Ingenting 
alls om Saltsjöbanan överhuvudtaget faktiskt. Eftersom motionären i detta fall även är 
ledamot av regionfullmäktige så finns ju alla möjligheter att driva frågan där den främst hör 
hemma - i regionfullmäktige.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna.  
”Socialdemokraterna i Nacka tycker att denna fråga är av stor vikt för vår kommun och för 
invånarna. Självklart kommer vi att fortsätta verka för detta även i andra forum exempelvis 
regionfullmäktige. Dock är det en svaghet av majoriteten som inte vill att kommunen ska 
verka för detta.” 
 
Yusie Rundkvist Chou lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.  
”Dagens vagnar saknar luftkonditionering och videoövervakning. De bullrar, de accelererar 
och bromsar långsamt och de är känsliga för lövhalka. Nya vagnar, t ex nya 
tunnelbanevagnen C30, skulle lösa dessa problem och bli snabbare, bekvämare och 
tryggare för resenärerna och tågen skulle även uppfylla lagstadgade bullerkrav. Kommunen 
måste vara proaktiva och bli bättre på dialog med Region Stockholms trafikförvaltning. Att 
lappa och laga med bullerskydd här och var duger inte, när den långsiktiga lösningen är nya, 
modernare vagnar som bullrar mindre. Det är inte heller meningsfullt att göra andra stora 
investeringar i Saltsjöbanan, t ex nya stationer och upphöjning av banvallen i Sickla, om 
inte vagnparken kan säkras. Vi riskerar att få en järnväg utan tåg.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna.  
”Sverigedemokraterna bifaller motionen, och vill också inkomma både med synpunkter 
som välbefogat upprepas från tidigare förhandlingar, liksom några nya: 
• Saltsjöbanan är en pulsåder för stora grupper utpendlande nackabor, men styvmoderligt 

behandlad och enligt mångas uppfattning obekväm, osäker, bullrig och hårt drabbad av 
förseningar – många års försummelser behöver uppvägas. 

• Den mycket gamla vagnparken är huvudorsaken till Saltsjöbanans dåliga 
prestationsförmåga. 

• De vagnar som enligt plan ska överföras till drift på Saltsjöbanan från tunnelbanan, är 
mycket energikrävande relativt andra vagntyper och även behäftade med 
säkerhetsrisker. 

Allt sammantaget vill Sverigedemokraterna, på såväl regional nivå som lokalt i Nacka, 
begära ett omtänkande när det gäller förnyelse av vagnparken på Saltsjöbanan. Det är dags 
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att ge Nacka samma moderna lokaltrafiksystem som andra kommuner i regionen, även på 
spårtrafiksidan.” 
 
Louise Ollivier lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.  
”Politikerna i den styrande majoriteten anser att det pågår ett arbete som tillräckligt 
uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen. Vi i Miljöpartiet anser att kommunen 
behöver anstränga sig mer. Tyvärr medför dagens användning av äldre ombyggda T-
banevagnar många störningar i trafiken och det kommer bli svårt att införa 12-
minuterstrafik när Saltsjöbanan väl fått sina nya dubbelspår. De äldre vagnarna bullrar 
också mer än moderna tåg vilket gör att det redan idag är svårt att hålla sig inom godkända 
bullernivåer när tågen passerar bostadsbebyggelse.” 
 
- - - - - 
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§ 400 KFKS 2019/1079 

Motion – Sänkt och indexerat arvode för 
förtroendevalda 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen med motivering att arvoden som utges till 
kommunalråd och oppositionsråd i Nacka kommuns jämförelsekommuner ligger på 
motsvarande nivåer som arvodena för kommunalråd och oppositionsråd i Nacka kommun. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har lämnat in en motion med 
förslag om att arvodet för ett heltidsuppdrag som kommunalråd ska vara 100 procent av 
prisbasbeloppet varje månad, samt att kommunstyrelsens ordförande ska få ett tillägg på 20 
procent av prisbasbeloppet per månad. Mot bakgrund av detta föreslås i motionen att 
kommunalråds- och gruppledararvodena istället bör sänkas och justeras i och med nästa 
mandatperiod. Stadsledningskontorets utredning av arvoden till kommunalråd och 
oppositionsråd visar att arvodena i kommunens jämförelsekommuner ligger på 
motsvarande nivåer och mot den bakgrunden föreslås ingen ändring av 
kommunfullmäktiges beslut om arvoden. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 115 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 15 april 2020 
Bilaga 1 Motion - Sänkt och indexerat arvode för förtroendevalda (V) 

Yrkanden 
Anders Tiger (KD) yrkade, med instämmande av Majvie Swärdh (S), Christina Ståldal (NL), 
Eva Öhbom Ekdahl (M) och Sidney Holm (MP), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Rolf Wastesson (V) yrkade, med instämmande av Ninni Lindberg (MP) och Tomas 
Ottosson (V), bifall till motionen. 
 
Esa Örmä (SD) yrkade bifall till ett eget förslag med följande lydelse. 
”1. Att arvodet för ett heltidsuppdrag som kommunalråd ska vara 120 procent av 
prisbasbeloppet (idag 56 760 kr) samt att arvodet för kommunstyrelsens ordförande ska 
vara 140 procent av prisbasbeloppet (idag 66 220 kr) per månad. 
2. Att justeringen av arvodena införs i och med nästa mandatperiod.” 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag, Rolf Wastessons förslag och Esa Örmäs 
förslag mot varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag. Votering begärdes. 
 
Ordföranden konstaterade att kommunstyrelsens förslag utgjorde huvudförslag i ärendet. 
För att avgöra vilket förslag som skulle utgöra motförslag till kommunstyrelsens förslag 
ställde ordföranden Rolf Wastessons förslag mot Esa Örmäs förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat att Rolf Wastessons förslag skulle utgöra motförslag. 
Votering begärdes. 
 
Votering genomfördes först för att avgöra vilket förslag som skulle utgöra motförslag till 
kommunstyrelsens förslag. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som vill att 
Rolf Wastessons förslag ska utgöra motförslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej 
har kommunfullmäktige beslutat att Esa Örmäs förslag ska utgöra motförslag.”  
Vid voteringen avgavs 4 ja-röster och 5 nej-röster. 52 ledamöter avstod från att rösta. 
Ordföranden konstaterade att kommunfullmäktige därmed hade beslutat att Esa Örmäs 
förslag skulle utgöra motförslag till kommunstyrelsens förslag. 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 1 
 
Därefter genomfördes votering i huvudfrågan. Följande voteringsproposition godkändes: 
”Den som bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej 
har kommunfullmäktige beslutat att bifalla Sverigedemokraternas förslag.”  
Vid voteringen avgavs 53 ja-röster och 5 nej-röster. 3 ledamöter avstod från att rösta. 
Ordföranden konstaterade att kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens 
förslag. 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 2 

Reservationer 
Rolf Wastesson reserverade sig för Vänsterpartiet med följande motivering. 
”Många kommuner, till exempel Göteborg, baserar arvodena för kommunalråd på 
riksdagsledamöters arvoden, ca 67 000 kr. Det är dubbla snittlönen för en vanlig svensk 
men det är samtidigt betydligt lägre än arvodena i Nacka. Det är märkligt hur man kommit 
fram till att politikerna i just Nacka, Täby, Danderyd och Sollentuna ska ha ett arvode 25 
procent över normen i Kommunsverige. Är Nackabor så mycket svårare att styra över än t 
ex Göteborgare?  
Betyder högre lön att man gör ett bättre jobb? Ska ansvarstagande visa sig i lönekuvertet? 
Ja, kanske! Det borde i sådant fall gälla de som tar hand om våra barn och äldre och 
samhällsviktiga jobb. I Nya Zeeland sänker regeringen sina löner under Coronapandemin.  
- Det handlar om ledarskap, enligt premiärminister Jacinda Ardern. 
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För oss i Vänsterpartiet är politikers ersättning dels en fråga om hur vi fördelar 
skattepengarna – och där är det för oss självklart att det är bättre att kunna anställa fler 
inom den kommunala verksamheten än att ge politiker höga löner. Vårt förslag, som alltså 
innebär att vi föreslår att kommunalråden ska arvoderas med ett prisbasbelopp (ungefär 48 
000 kr resp. 57 000 kr), skulle räcka till att inom samma ram kunna anställa ytterligare ett 
dussin barnskötare. Men det är dels också en fråga om att vi ser ett värde i att våra politiker 
ska leva i en ekonomisk verklighet som liknar den som gäller för resten av samhället.” 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna.  
”Socialdemokraterna har vid många tillfällen påpekat vikten av att fler ska kunna delta i det 
politiska arbetet. Arvodena för toppolitiker i Nacka är högt. Samtidigt är skillnaden mellan 
de som ingår i presidier och de som tjänstgör som ledamöter och ersättare väldigt stort. 
Därför vore det bra med en översyn för att justera alla arvodesnivåer för att få en bättre 
balans så att fler får möjlighet att verka politiskt. Växande inkomstskillnader påverkar 
sammanhållningen i hela vårt samhälle. Därför är det viktigt att i hela samhälle arbeta för 
en sammanhållen löneutveckling.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.  
”NL sympatiserar med Vänsterpartiets motion. Det är en komplex fråga, eftersom ett 
demokratiskt samhälle å ena sidan vill ha tillräckligt höga löner för att politiker (och för all 
del tjänstepersoner) inte ska frestas att hamna i en gråzon med risk för korruption och 
mutor, såsom var fallet vid förrförra sekelskiftet i Sverige och i en del länder ännu idag. Å 
andra sidan är det inte lämpligt att heltidsanställda politikers höga lön ska kunna utgöra ett 
incitament till att klamra sig fast vid makten, samtidigt som generellt sett alltför få 
medborgare väljer att engagera sig politiskt. 
Nackalistan har tidigare motionerat om att utjämna löneläget inom politiken genom att 
kraftigt höja arvodet till fritidspolitiker. Med det hoppades vi kunna möjliggöra för fler att 
kunna engagera sig politiskt, och på sikt få ett större rekryteringsunderlag till vårt 
demokratiska system. Det här är en fråga som vi har anledning att återkomma till.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna 
”I ärendet som motionen tar upp vill Sverigedemokraterna tillkännage följande 
uppfattningar: 
1. Sverigedemokraterna har aldrig på någon nivå stått för uppfattningen att alla löner ska 

vara lika höga. 
2. Sverigedemokraterna tycker inte desto mindre att den nödvändiga löneutvecklingen bör 

vara rimligt likartad för grupper av löntagare och arvodestagare. Detta är inte fallet med 
gruppen heltidsarvoderade politiker, för i den gruppen har löneutvecklingen accelererat 
förbi andra grupper, oavsett i Nacka eller på annat håll. 

3. Till den änden vill Sverigedemokraterna se en lönebild för de berörda personerna enligt 
följande:                                                                                                                                                                                                                                                                                    
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arvodet för ett heltidsuppdrag som kommunalråd ska vara 120 procent av 
prisbasbeloppet (idag 56 760 kr) per månad 

 arvodet för kommunstyrelsens ordförande ska vara 140 procent av prisbasbeloppet 
 (idag 66 220 kr) per månad            
4.   Av rättssäkerhets- och rättsförutsägbarhetsskäl bör inte dessa förändringar införas 
 förrän nästa mandatperiod.”                            
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.  
”För Miljöpartiet är principen att politik är ett förtroendeuppdrag, inte ett yrke. Att vara 
kommunpolitiker är ett fantastiskt sätt att få veta mer om och kunna påverka sin vardag 
och närmiljö men det innebär också att befinna sig i en utsatt position på olika sätt. 
Förutom glädje att kunna påverka och göra skillnad är det ett uppdrag förenat med risker 
att få utstå såväl hot som hat. 
Med politik kommer som sagt mycket arbete och ansvar och de allra flesta i Nacka får en 
symbolisk ersättning för detta eftersom de är fritidspolitiker. Miljöpartiet vill framförallt 
skapa förutsättningar för alla att kunna vara just fritidspolitiker, såväl praktiskt som 
ekonomiskt. Så att den som är borta från sitt ordinarie arbete eller deltar i möten och läser 
handlingar på sin fritid ges bra förutsättningar att göra det. Vi skulle vilja ta ett större grepp 
och titta på arvodena till alla politiker genom att samtliga ersättningar ses över för en något 
jämnare fördelning mellan heltids- och fritidspolitiker. Vi tycker samtidigt att kopplingen 
mellan kommunalråds respektive riksdagsledamöters ersättningar är bättre än den till 
statsråd, alldeles oaktat hur Nackas så kallade ”jämförelsekommuner” gör.” 
 
- - - - - 
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§ 401 KFKS 2019/924 

Motion – Klimatneutralitet som övergripande mål 
Motion den 7 oktober 2019 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att införa klimatneutralitet som ett 
övergripande mål då intentionen med förslaget redan anses hanteras inom ramen för 
kommunens styrmodell och nuvarande fyra övergripande mål. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionen inkom den 7 oktober 2019 från Sidney Holm och Liskulla Zayane (MP), med 
förslag om att Nacka inför klimatneutralitet som ett övergripande mål i kommunens mål 
och resultatstyrning. Motionärerna menar att de pågående klimat-och miljöfrågorna i 
kommunen har blivit lite för mycket i ett stuprör vid sidan av, separat från kommunens 
övriga verksamheter. 
 
Kommunstyrelsens miljöutskott gör bedömningen att Nacka kommuns nuvarande och 
kommande miljö- och klimatarbete rimmar väl med att fullgöra Sveriges åtagande för att 
minska klimatpåverkan och att det därmed inte är nödvändigt att införa klimatneutralitet 
som övergripande mål. Stadsledningskontoret gör samma bedömning som miljöutskottet 
om att Nacka kommun redan idag kan anses bidra till minskad klimatpåverkan. Ett femte 
övergripande mål om klimatneutralitet i kommunens mål -och resultatstyrning tillstyrks inte 
då intentionen med förslaget redan anses uppfyllas inom ramen för kommunens styrmodell 
och nuvarande fyra övergripande mål. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 114 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontorets stab, daterad den 18 februari 2020 
Bilaga 1 Motion - Klimatneutralitet som övergripande mål (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 21 januari 2020, § 6 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), Lina Olsson (NL), 
Carl-Magnus Grenninger (S) och Maria Raner (S), bifall till motionen. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Sidney Holms förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
 
Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla Sidney Holms förslag.”  
Vid voteringen avgavs 38 ja-röster och 23 nej-röster. Ordföranden konstaterade att 
kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens förslag. 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 3 

Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.  
”Klimatfrågan är så övergripande och viktig att det är rimligt att man i varje beslut 
analyserar och tar ställning till klimatkonsekvenser. Nackalistan välkomnar initiativ från 
Miljöpartiet och övriga partier som lyfter upp klimatfrågan på bordet. Att införa 
klimatneutralitet som ett övergripande mål för Nacka Kommun kan vara en liten åtgärd i 
rätt riktning.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Det krävs kraftfulla åtgärder från landets kommuner om Sverige ska nå upp till 
klimatmålet om klimatneutralitet år 2045. För kommunen krävs att alla verksamheter 
arbetar med detta och med klimatneutralitet som ett övergripande mål för alla kommunens 
verksamheter får frågan mer den tyngd den förtjänar. På så vis kan nämnder, bolag, 
verksamheter och politiken arbeta åt samma håll, precis som idag med de nuvarande fyra 
övergripande målen. 
Nacka kommuns mål- och resultatstyrning utgår idag från fyra övergripande mål som gäller 
för hela den kommunala verksamheten. Att bidra till att rädda världen från en annalkande 
klimatkollaps måste få högre prioritet och Miljöpartiet anser att klimatneutralitet behöver 
bli ett av de övergripande målen i Nacka. Detta mål kan sedan brytas ner till strategiska mål 
för alla verksamheter i kommunen. Sverige har skrivit under Parisavtalet och Miljöpartiet 
vill att kommunen förbinder sig att göra det vi behöver bidra med för att hålla den globala 
temperaturhöjningen väl under två grader med sikte på 1,5 grader. Idag arbetar kommunen 
med klimat- och miljöfrågorna lite för mycket i ett stuprör vid sidan av, separerat från 
kommunens övriga verksamheter. De senaste klimatrapporterna från FN pekar på att vi är 
på väg åt helt fel håll och på vikten av att alla nu måste växla upp sitt klimatarbete. Bra 
förebilder är viktiga i alla samhällen och genom att vara ett gott föredöme för våra 
medborgare, näringsidkare, andra kommuner m.m. kan vi i Nacka, utöver vårt eget bidrag 
till att rädda klimatet också inspirera andra till att göra detsamma. Ett klimatneutralt Nacka 
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som övergripande mål innebär att målet om nettonollutsläpp ska finnas med i alla 
kommunens verksamheter och att Nacka som organisation går före i arbetet genom att 
vara helt fossilbränslefritt till 2030.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.  
”Vänsterpartiet delar helt Miljöpartiets oro för att Nacka Kommuns klimatarbete är för 
lamt för att nå målen om växthusgasutsläpps neutralitet till 2045. Det finns inget som 
indikerar att utvecklingen går åt rätt håll nu, tvärt om, de senast visade resultaten för Nacka 
kommuns utsläpp av växthusgas var oförändrade mot föregående år, trenden är långt ifrån 
den nödvändiga 5-8% minskningen per år som naturvårdsverket anger som nödvändig. 
Vänsterpartiet har lämnat in en stor mängd motioner med liknande ideer som inriktningen i 
denna motion, tex utlysa klimatnödläge, införa en miljönämnd, att alla beslutsunderlag ska 
innehålla en skrivning om koldioxidutsläpp av fattade beslut, förändrade ägardirektiv till 
bolagen. I svaren på dessa motioner beskrivs kommunens aktuella miljö och klimatarbete 
som tillräckliga för att täcka Nackas ansvar av Sveriges del för minskningen av växthusgas 
till 2045. Det finns bara inga siffror som visar det. 
För det andra är det onödigt och farligt långt fram 2045 för att nå nettoutsläpp noll som 
Sverige strävar efter. Det är 2030 som borde vara målet för Nacka att nå målet nettoutsläpp 
noll. Dels för att det behövs för klimatet men också för att som ett av det mest välbärgade 
hörnen i världen kunna visa på positiva exempel. Forskning och näringsliv skulle stimuleras 
av Nackas offensivare mål som kan leda till utveckling av teknik och metoder för att arbeta 
koldioxidsmart.” 
 
- - - - - 
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§ 402  KFKS 2019/1090 

Motion - Klimat- och utsläppsperspektiv i bolagsdirektiv 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen med hänvisning till att de helägda bolagen 
redan jobbar med klimat- och hållbarhetsfrågor. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
Representanter från Vänsterpartiet har inkommit med en motion med förslag 
om att uppdatera ägardirektiven för kommunens helägda bolag Nacka vatten och avfall AB 
och Nacka energi AB så att direktiven innehåller klimat- och utsläppsperspektiv. 
Stadsledningskontoret, tillsammans med verkställande direktörer för de helägda bolagen, 
föreslår att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. De helägda bolagen omfattas 
av kommunens styrande dokument och har krav på sig att följa gällande lagstiftning samt 
vara ledande i att bedriva en effektiv verksamhet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 116 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 11 januari 2020 
Bilaga 1 Motion - Klimat- och utsläppsperspektiv i bolagsdirektiv (V) 

Yrkanden 
Håkan Ekengren (C) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) och Maria Raner (S), 
bifall till motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Tomas Ottossons förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet med följande motivering. 
”Reservation till förmån för eget förslag. Vänsterpartiet lämnade in motionen om att 
uppdatera ägardirektiven därför att det saknas en klimatomställningsplan i bolagen, det 
saknas en koldioxidbudget och det saknas ett uppdrag från kommunen i ägardirektivet att 
arbeta med kundunderlaget för att öka den gemensamma effekten av att minska utsläppen 
av växthusgas.  



 
31 (73) 

 17 november 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Att Alliansen svarar med att det inte behövs nya bolagsdirektiv och att den av 
kommunfullmäktige beslutade klimatpolitiken är tillräcklig håller vi i Vänsterpartiet inte 
med om alls. Dessutom är det rimligt att en av Sveriges rikaste kommuner och att Sverige 
som är ett världens rikaste länder gör mest och fortast för att ställa om till ett 
koldioxidavtryck som är förenligt parisavtalets 1,5 graders mål. Det är otvetydigt så att 
länder med stora tillgångar orsakar de största utsläppen av koldioxid genom sin enorma 
konsumtion. Så Nacka kommun har goda skäl att ändra ägardirektivet så som 
Vänsterpartiet föreslår i sin motion. Som motionen också beskriver är en stor del av 
Nackas befolkning till stor engagerad i klimatfrågan och vi undrar över hur Alliansens 
nuvarande klimatpolitik speglar den oro och de krav som befolkningen har på tydligt styre 
och konkreta planer för att kunna göra sitt som boende i Nacka. Bolagen är inte valbara 
utan innevånarna står ett direkt beroende av NEAB och NVOA.” 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.  
”Nackalistan tycker att det saker som lyfts upp i motionen är väldigt viktiga och något som 
bolagen bör arbeta med. Däremot så delar vi inte motionärernas åsikt om att detta ska föras 
in i bolagsdirektiven utan att bolagen även i fortsättningen ska omfattas av de policys och 
övriga dokument som gäller kommunen i stort. Att på detaljnivå reglera saker i 
bolagsdirektiven tycker vi endast skall göras i undantagsfall eftersom det annars riskerar bli 
många ändringar av bolagsdirektiven och detta kan istället för att underlätta försvåra miljö- 
och klimatarbetet i bolagen. Vår uppfattning överlag är att det finns en stor vilja i bolagen 
att arbeta aktivt med dessa frågor och att kommunen skall göra allt de kan för att 
understödja bolagen i detta arbete.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.  
”Vänsterpartiet lyfter något mycket viktigt med denna motion: att minska 
koldioxidutsläppen. Det är av största vikt nu och Nacka kommun måste bidra till det 
genom att göra vad vi kan, gräva där vi står och påverka där vi kan. Miljöpartiet har länge 
föreslagit en översyn av bolagsdirektiven till NEAB och NVOA som verktyg för att få 
bolagen att mer aktivt jobba omställningen till ett hållbart samhälle. Våra bolag måste vara 
en del av omställningen mot ett hållbart samhälle och via nya ägardirektiv vill vi förtydliga 
det ekologiska och sociala ansvar de ska ta i omställningen. En översyn av ägardirektiven 
för de kommunala bolagen med fokus på klimatåtgärder behöver göras, något som t.ex. 
kunde innefatta att Nacka Energi fick i särskilt uppdrag att utreda hur Nacka kan nå upp till 
målet i den regionala infrastrukturplanen om 193 snabbladdningsstationer till år 2030. 
Kommunen ska enligt oss ta ett betydligt större ansvar för upp- och utbyggnad av 
laddinfrastruktur för elfordon genom att ge tydliga ägardirektiv till Nacka Energi om att 
bygga upp ett elnät och en infrastruktur för framtidens fordon. 
Det är viktigt att tydligt klargöra vad vi vill med våra bolag och vilken nytta bolagen 
förväntas tillföra kommunen och dess medborgare. Miljöpartiet anser att bolagen behöver 
ha en tydligare ledning och styrning från ägaren. För att förstärka styrning och ledning av 
bolagen genomförs det idag löpande avstämningsmöten mellan kommunen och bolagen. 
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Syftet med mötena är dock bara att uppnå förbättringsåtgärder kopplat till olika 
ekonomiska aspekter. Detta förstärks av att det från kommunens sida som vi har förstått, 
utöver stadsdirektören bara är olika ekonomifunktioner som närvarar vid mötena. 
Övergripande behövs det enkla och tydliga ägardirektiv som innehåller konkreta 
verksamhetsmål. Dagens ägardirektiv är tyvärr mest av kameral och förvaltande karaktär. 
Miljöpartiet anser att det saknas direktiv för hur bolagen ska arbeta med kommunens 
miljömålsarbete. De kommunala bolagen skulle kunna bli kraftfulla verktyg i omställningen 
mot ett hållbart samhälle, men då måste vi ta fram tydligare ägardirektiv och en bättre 
styrmodell där fler får insyn i processen och kan vara med och påverka.”  
 
- - - - - 
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§ 403 KFKS 2019/1092 

Motion – Insatser för kommunens klimatarbete 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar följande. 
 

1. Kommunfullmäktige noterar att kommunens pågående klimatarbete uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionens yrkande 1 och 2. 

2. Kommunfullmäktige avslår yrkande 3 i motionen om att utlysa en särskild dag på 
året för att stärka klimatarbetet då det inte bedöms nödvändigt med hänsyn till 
kommunen alltjämt pågående uppföljningsarbete. 

3. Kommunfullmäktige avslår yrkande 4 i motionen med hänvisning till att frågan 
behöver utredas noggrannare i syfte att hitta ett ekonomiskt effektivt sätt att 
använda konsumtionsperspektivet för att mäta Nackas koldioxidavtryck. 

4. Kommunfullmäktige noterar att intentionerna bakom yrkande 5 i motionen är 
uppfyllt genom de arbete som bedrivs inom kommunstyrelsens miljöutskott och 
miljö- och stadsbyggnadsnämndens ansvarsområden. 

 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärendet 
Nacka kommun arbetar idag på olika sätt i den linje som motionärerna föreslår i sitt 
förslag. Exempelvis så arbetar Nacka med att lyfta miljö- och klimatarbetet genom att 
synliggöra arbetet både i årsredovisning och på Nackas hemsida, för att enklare 
kommunicera ut miljö- och klimatfrågorna. Nacka är även med i nätverk, där ett exempel 
är Eurocites, där Nacka redan 2015 gick med i miljöforumet. Sammantaget är 
bedömningen att arbete redan pågår med att uppfylla intentionerna med motionärernas 
yrkande gällande punkt ett, två och fem med avslag på punkt tre och fyra. Motionen har 
beretts av kommunstyrelsens miljöutskott, som beslutade i enlighet med miljöenhetens 
förslag. Därefter har en revidering skett i tjänsteskrivelsen och i förslag till beslut inför 
beredning i kommunstyrelsens arbetsutskott. Detta för att synliggöra det uppdrag som 
kommunens miljö-och stadsbyggnadsnämnd har och som har bäring på 
förslaget till beslut (punkt 4). 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 117 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten från den 10 februari 2020, reviderad den 20 april 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 10 mars 2020 § 15 
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Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsens miljöutskott från miljöenheten, 
daterad den 10 februari 2020 
Bilaga 3 Motion - Insatser för kommunens klimatarbete (V) 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Rolf Wastesson (V) yrkade, med instämmande av Yusie Rundkvist Chou (NL), Maria 
Raner (S) och Tomas Ottosson (V), bifall till motionen. 
 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), bifall till att-
satserna ett till fyra i motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först kommunstyrelsens förslag mot Rolf Wastessons förslag avseende 
motionens femte att-sats och fann att kommunstyrelsens förslag hade bifallits. 
 
Därefter ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag mot Rolf Wastessons förslag 
avseende motionens första till fjärde att-sats och fann att kommunfullmäktige hade bifallit 
kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet med följande motivering. 
”Att förstå vad vi som lever i vår kommun faktiskt förorsakar för utsläpp det är 
nödvändigt. Vi kan inte bara låtsas att vi aldrig lämnar kommunen och skitar ner eller köper 
varor som ger växthusgasutsläpp på andra delar av jordklotet, det är bara att stoppa 
huvudet i sanden. Därför är konsumtionsperspektivet så viktigt. Det är först då som vi alla 
verkligen förstår varför vi behöver agera och hur vi kan agera. 
Att samarbeta inom ramen för olika nätverk som motionen föreslår, det är utmärkt och 
nödvändigt. Och att vi i vår kommun på ett samlat och systematiskt sätt arbetar inom vår 
organisation det borde vara en självklarhet. Så visst behöver vi en miljö- och klimatnämnd. 
Därför yrkade vi bifall till motionen.” 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna.  
”Motionärerna har rätt i att konsumtionsperspektivet behövs för att på ett meningsfullt sätt 
kunna mäta Nackas koldioxidavtryck. Men det är lättare sagt än gjort. Om det över huvud 
taget vore möjligt så skulle det innebära orimliga ingrepp i den personliga friheten.  
Därför får man nog säga att det är tur för oss i den fria världen att det är så svårt att mäta 
detta, annat än på generell nivå. Och den generella nivån, som bygger på övergripande 
statistik nedbruten till Nacka-nivå, blir rätt intetsägande om man skulle vilja använda den 
för att påverka den lokala konsumtionen i Nacka.  
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Detta är en svårighet och ett bekymmer i klimatarbetet. Men det blir inte mer möjligt att 
mäta meningsfullt för att man fattar ett politiskt beslut om det.” 
 
Yusie Rundkvist Chou lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.  
”Trots klimatnödläget i världen, trots att vi befinner oss i den sjätte massutrotningen av 
djur- och växtlivet, och trots att Nacka knappast kommer att nå 1,5-gradersmålet i 
Parisavtalet, så prioriteras fortfarande inte klimataspekten i Nackas politiska beslut. 
Det måste vara frustrerande för medlemmar inom alliansen som förstått allvaret i 
klimatkrisen, att bevittna sin lokala partilednings politik. Och frustrerande för de väljare 
som trodde på vissa av allianspartiernas valbroschyrer, men som nu kan se resultatet.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.  
”I dag saknas en tydlig struktur för hur politiken, olika enheter och kommunens 
verksamheter ska samarbeta för uppfyllelse av olika hållbarhetsmål. Miljöpartiet har tidigare 
föreslagit en Klimat -och miljödirektör i Nacka och i våra skuggbudgetar länge haft med 
”hållbarhetsdirektör” med särskilt ansvar att samordna kommunens miljö- och klimatarbete 
som en särskild satsning. Hållbarhetsdirektörens uppgift skulle vara att samordna arbetet 
inom samtliga nämnder, bolag och kommunala verksamheter så att inga viktiga 
hållbarhetsfrågor faller mellan stolarna. Miljö-, klimat- och Agenda 2030-frågor spänner 
över alla områden och måste integreras på alla plan. Hållbarhetsdirektören ska även ha 
ansvaret för Nackas klimatanpassningsplan eftersom såväl global uppvärmning som 
klimatförändringar redan är här. Nacka är inte på något sätt är undantaget från denna 
utveckling. Kommunen behöver identifiera risker och öka beredskapen för vad ett 
förändrat klimat kan medföra. 
Idag bedrivs alltför mycket arbete i stuprör där enheter och nämnder inte kommunicerar 
tillräckligt. Det märks särskilt på miljö- och klimatområdet där det finns flera bra 
styrdokument och policys, men ingen som följer upp att de tillämpas i praktiken i 
kommunens olika verksamheter. Vi anser att kommunen behöver en helhetssyn, en 
övergripande styrning på klimat- och miljöarbetet och ser inte att det räcker med en 
miljönämnd. En hållbarhetsdirektör skulle istället ha det samordnande ansvaret över olika 
processer inom olika delar i kommunen, från förvaltning till produktion. Miljö- och 
klimatarbete är något som ska genomsyra allt arbete, inte arbetas med i ännu ett stuprör vid 
sidan om annan verksamhet. Vi ser också hellre en utveckling av Kommunstyrelsens 
miljöutskott (KSMU) så att detta organ kan arbeta betydligt mer med klimatfrågan och lyfta 
in mål och indikatorer kopplade till denna. Vi vill att utskottet utvecklas och arbetar mer 
nämndövergripande samt även är med och fattar beslut om hållbarhet i fastighetsfrågor. 
För att bli den beredande och beslutsfattande expertinstans för miljö, klimat och frågor 
kopplade till Agenda 2030, behöver utskottet tillföras mer kompetens och befogenheter.” 
 
- - - - - 
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§ 404 KFKS 2020/ 196 

Motion – Anslut kommunen till nätverket 
Klimatkommunerna 
Motion den 2 mars 2020 av Helena Westerling mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska se över behovet av att ansluta sig till 
Klimatkommunerna. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärendet 
Socialdemokraterna Nacka har inkommit med en motion om att Nacka kommun bör 
ansluta sig till nätverket Klimatkommunerna. I Nacka kommuns mål och budget 2020- 
2022 är en av de politiska inriktningarna att Nacka ska bli en miljösmart kommun. Att 
ansluta sig till Klimatkommunerna skulle kunna vara i linje med ambitionen att vara en 
miljösmart kommun. Genom att utbyta information, ideer och erfarenheter skulle nätverket 
kunna bidra till att Nacka tillsammans med andra medlemmar stödjer varandra i arbetet 
med att minska sin klimatbelastning. Dock behöver det ses över hur eventuell medverkan i 
Klimatkommunerna ställer sig i förhållande till andra klimat- och miljönätverk som 
kommunen redan är med i. Sammanfattningsvis föreslås det att kommunfullmäktige 
beslutar att kommunen ska se över behovet av att ansluta sig till Klimatkommunerna. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 207 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten den 12 maj 2020 
Bilaga 1 Motion 
Bilaga 2 Frågor för inträdesprov 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Rolf Wastesson (V) yrkade, med instämmande av Maria Raner (S), Lina Olsson (NL), 
Tomas Ottosson (V), Sidney Holm (MP) och Carl-Magnus Grenninger (S) bifall till 
motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Rolf Wastessons förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
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Reservationer 
Majvie Swärdh reserverade sig för Socialdemokraterna. 
 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet med följande motivering. 
”Att förstå vad vi som lever i vår kommun faktiskt förorsakar för utsläpp det är 
nödvändigt. Vi kan inte bara låtsas att vi aldrig lämnar kommunen och skitar ner eller köper 
varor som ger växthusgasutsläpp på andra delar av jordklotet, det är bara att stoppa 
huvudet i sanden. Därför är konsumtionsperspektivet så viktigt. Det är först då som vi alla 
verkligen förstår varför vi behöver agera och hur vi kan agera. 
Att samarbeta inom ramen för olika nätverk som motionen föreslår, det är utmärkt och 
nödvändigt. Och att vi i vår kommun på ett samlat och systematiskt sätt arbetar inom vår 
organisation det borde vara en självklarhet. Så visst behöver vi en miljö- och klimatnämnd. 
Därför yrkade vi bifall till motionen.” 

Protokollsanteckningar 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.  
”Det finns väldigt många olika nätverk kring klimat & miljö och vi kan inte vara med i alla. 
Dock är Klimatkommunerna ett utmärkt nätverk som kan bidra med mycket kunskap när 
vi ska bygga framtidens Nacka med ett minimalt klimatavtryck. Alla kommuner stöter på 
ungefär samma problem när de ska bygga ett klimatsmart samhälle för att bidra till ett 
klimatneutralt Nacka, ett klimatneutralt Sverige, ett klimatneutralt Eu för att i slutänden 
begränsa klimatförändringen till under 2 grader med en målsättning om 1½ grad. 
 
Det finns en massa regler och bestämmelser som inte är anpassade för framtiden men 
genom att nätverka kan vi lära oss av hur andra kommuner gör.  När Miljöpartiets motion 
om markanvisningstävling för plusenergihus var uppe i kommunfullmäktige 2019-09-16 
framkom det att kommunen saknar tillräcklig kompetens för att kunna få igenom krav på 
byggnaders klimat- och miljöpåverkan. Genom att ansluta oss till nätverket 
klimatkommunerna kan kommunen öka på sin kompetens om att driva igenom klimat- och 
miljöhänsyn i avtal med olika exploatörer, en kunskap som helt saknas idag.” 
 
- - - - - 
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§ 405 KFKS 2019/1072 

Motion - Kartläggning och samordning av arbete med 
elever med omfattande frånvaro 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan åligger huvudmän och hemkommun att arbeta 
för att elever ska delta i skolarbetet så att de därigenom ska kunna uppnå målen i 
läroplanen. I detta uppdrag ingår att skolan ska samverka med andra aktörer, t ex 
socialtjänst och polis. Kommunfullmäktige noterar även att utbildningsenheten genomför 
en översyn av riktlinjerna för skolplikt, i samverkan med barn- och elevhälsan och barn- 
och familjeenheten. Då det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna i motionen 
så anses motionen färdigbehandlad. 

Ärendet 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott, socialnämnden och utbildningsnämnden har yttrat 
sig över en motion om kartläggning och samordning av arbetet med elever som har 
omfattande frånvaro. Samtliga remissinstanser framhåller vikten av detta arbete och att det 
pågår. Ansvarsförhållandena för samtliga inblandade i en elevs frånvaroproblematik, från 
vårdnadshavare till rektor, huvudman och hemkommun är reglerat i skollagen. 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar liksom utbildningsnämnden att det därför 
redan åligger huvudmän och hemkommun att tillse att skolplikten fullgörs. 
Utbildningsnämnden kommer att behandla ett ärende som redovisar frånvarostatistiken 
utifrån huvudmännens rapporterande på sitt sammanträde i juni. I november kommer 
nämnden dessutom att behandla ett ärende som rör riktlinjer för skolpliktsarbetet och som 
en del av översynen ska även utbildningsnämndens samordningsansvar att ingå. Mot 
bakgrund av remissvaren om hur nämnderna arbetar med elevers frånvaro och att det 
redan åligger huvudmän och hemkommun att arbeta för att elever ska fullgöra sin skolplikt 
och att samverka för elevers bästa, bedöms det redan pågå ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen.  
 
Vid sammanträdet med kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020 beslutades även 
att föreslå kommunstyrelsen att föreslå en notering om att utbildningsenheten i samverkan 
med skolhuvudmän, barn- och elevhälsan och barn- och familjeenheten genomför en 
översyn av riktlinjerna om skolplikt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 118 
Bilaga 1 Motion - Kartläggning och samordning av arbetet med omfattande frånvaro 
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(V) 
Bilaga 2  Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från kommunstyrelsens 

verksamhetsutskott den 17 mars 2020 § 16 
Bilaga 3  Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från socialnämnden den 24 mars 

2020 § 29 
Bilaga 4  Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från utbildningsnämnden den 20 

februari 2020 § 12 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M) och Karin 
Teljstedt (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Amanda Sandholm (V) yrkade, med instämmande av Espen Bjordal (S), Mikael Carlsson 
(NL) och Ninni Lindberg (MP), bifall till motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Amanda Sandholms förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna.  
”Det finns många orsaker till att en del elever har en omfattande frånvaro i skolan. I denna 
grupp ryms exempelvis barn med NPF, barn som känner sig mobbade eller utanför och 
barn från hem med sociala problem eller missbruk. Eftersom orsakerna varierar, måste 
även insatserna för att möta problemen variera. Det viktiga för oss är att eleverna får den 
utbildning och skolgång de behöver och har rätt till. 
Skolorna är närmast eleverna och har ett långtgående ansvar för att upprätta åtgärdsplaner 
för elever som riskerar att inte nå målen och där fordras ofta samverkan med andra parter. 
Elevernas lärande måste alltid vara högst prioriterat, även när den fysiska närvaron i skolan 
inte uppnås. 
Dagens coronapandemi visar att undervisning kan bedrivas framgångsrikt också på distans 
(t o m med högre närvaro än i vanliga fall). Det leder oss till slutsatsen att vi behöver 
bredda skolornas möjlighet att hjälpa elever med omfattande frånvaro att tillgodogöra sig 
en fullödig utbildning, inte låsa skolorna i vilka arbetssätt de ska använda (vilket S-
motionen innebär).” 
I ovanstående protokollsanteckning instämde Håkan Ekengren för Centerpartiet 
och Karin Teljstedt för Kristdemokraterna. 
 
Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna. 
”Problematiken kring elever med omfattande frånvaro är mångfacetterad. I gruppen ryms 
både barn med NPF och barn från hem med sociala problem, missbruk etc. och många 
andra. En enhetlig lösning för alla dessa barn är lika omöjlig som en enhetlig 
problembeskrivning. Insatser som fungerar har ofta det gemensamt att de kräver en 
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samverkan mellan flera aktörer. Lärare och skolledning har ansvaret att utforma en 
åtgärdsplan och ofta krävs samverkan med elevvårdsteam, BUP, socialtjänst m.fl och det 
kan kräva anpassning av rutiner så väl som fysisk miljö. Det är också viktigt att 
föräldrar/vårdnadshavare är involverade i så stor omfattning som möjligt. Det är också 
viktigt att åtgärder som sätts in har rätt prioriteringar, så att elevernas lärande prioriteras 
allra högst, även när den fysiska skolnärvaron inte uppnås. Skolhuvudmännen har ett 
mycket långtgående ansvar för att tillse att varje elev får den utbildning och skolgång hen 
har rätt till, och vidta åtgärder för att hjälpa elever med omfattande frånvaro. Hur dessa 
insatser ska utformas är upp till varje skola och/ eller huvudman att avgöra. 
Utbildningsnämnden har en viktig roll i att ta emot och sammanställa den från 
huvudmännen rapporterade omfattande frånvaron hos elever boende i Nacka, samt som 
ytterst ansvarig för att vid behov samordna insatser för att eleverna ska kunna fullfölja sin 
skolgång. Under 2020 pågår ett arbete med att revidera riktlinjerna för hur detta ska 
genomföras på bästa sätt, och nya riktlinjer kommer antas i utbildningsnämnden under 
hösten. Avsikten med de nya riktlinjerna är att höja ambitionsnivån 
för att kunna hjälpa fler elever att kunna, vilja och orka komma tillbaks till skolan. Det är 
viktigt att Välfärd skola, övriga skolhuvudmän, barn- och elevhälsan samt barn- och 
familjeenheten deltar i dialog med utbildningsenheten inför 
framtagandet av dessa nya riktlinjer.” 
 
Espen Bjordal lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna.  
”Att problemet med hemmasittare är något vi behöver kraftsamla kring verkar vi i 
kommunfullmäktige vara överens om. Dock tycks det finnas en oenighet i hur frågan ska 
hanteras. Utifrån den information som finns inom orådet vet vi att kommunerna många 
gånger brister i ansvaret med denna målgrupp, med stora konsekvenser för individ och 
samhälle som följd. Några av de saker som de flesta forskare inom området är överens om 
är att åtgärder för hemmasittare oftast sätts in för sent, så när åtgärden väl kommer så har 
problemen eskalerat så att åtgärden inte längre är i fas med problemet. En annan sak är att 
om kommunens olika enheter och nämnder inte samverka kring hemmasittare har vi en 
betydligt sämre chans att lyckas i detta arbete. Som det ser ut idag är det upp till varje skola 
att bestämma hur de lägger upp arbetet och utformar rutiner med att uppmärksamma barn 
med omfattande frånvaro. Socialdemokraterna välkomnar att kommunen nu ska utreda hur 
kommunens olika enheter och nämnder kan samverka kring hemmasittare. Dock är vi 
kritiska till varför den styrande majoriteten i Nacka inte tidigare har tagit ett större 
övergripande samverkansansvar i denna fråga. Socialdemokraterna i Nacka kommer att 
följa utredningen men stort intresse och bevaka så att kommunens modell om att inte 
”lägga sig i” skolornas ansvar än en gång sker på våra barns bekostnad.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.  
”Varje barn som inte klarar av att gå till skolan innebär en tragedi för samhället. Det 
lidande som detta medför, först och främst för barnet men även för hens närstående, är 
svårt att förstå omfattningen av utan en kartläggning. Ofta blir föräldrar sjukskrivna av 
stressen och oron kring barnet, även detta riskerar att skapa stora samhällskostnader. 
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Att inte fullfölja sin grundskoleutbildning har stora konsekvenser och det är därför viktigt 
att man snabbt identifierar dessa barn och sätter in rätt resurser. Enligt den utredning som 
utbildningsnämnden gjort kring hemmasittande barn så misstänker man att mörkertalet är 
stort och dessutom skriver man att man inte vet anledningen till de flesta elevers frånvaro. 
Vi tycker därför det är väldigt befogat att tillsätta en utredning för att titta på detta. Oavsett 
om det är huvudmannens eller hemkommunens arbete så tycker vi det är viktigt att 
kommunen tar ansvar för dessa barn och på olika sätt utifrån varje barns situation 
möjliggör för dem att fullfölja sin utbildning.” 
 
Ninni Lindberg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Alla elever ska ges samma förutsättningar att klara kunskapskraven och bli behöriga till 
gymnasieskolan. En ofullständig utbildning försvårar ett aktivt deltagande i såväl yrkes- 
som samhällslivet, vilket i sin tur kan leda till utanförskap. Den segregation som finns i 
samhället återspeglas också i kunskapsresultaten i skolan. Kön, social bakgrund och 
föräldrars utbildningsnivå har stor betydelse när det gäller hur elever klarar sig i 
grundskolan, och om och hur ungdomar studerar vidare. Skolans uppgift är att ge alla 
elever möjlighet att nå så långt som möjligt och kompensera elevers olika förutsättningar. 
Skolan ska ge alla en likvärdig utbildning, även elever med obalanserad skolnärvaro. 
Det är inte tillfredsställande att det inte gått att få ett fullständigt svar på hur det ser ut 
totalt i Nacka med elever som har en obalanserad frånvaro och vi saknar information om 
hur Nacka kommuns skolledningar arbetar med elever som har en obalanserad närvaro. Att 
det inte skulle finnas en utvecklingspotential i detta arbete anser vi inte vara trovärdigt. Det 
är ett arbete som behöver ske i samverkan med flera och där även elevhälsan behöver vara 
en del. 
Granskningar har visat att skolor inte i tillräcklig utsträckning försöker ta reda på de 
verkligt bakomliggande orsakerna. Elver med obalanserad närvaro är ingen homogen grupp 
och därför bör givetvis insatserna individualiseras och samtidigt bör också den totala 
arbetsmiljön i skolan ses över. Varierade arbetssätt över dagen och växlingar mellan 
koncentrerad lektion och grupparbete kan vara en del av detta. I många fall blir det eleven 
som får anpassa sig till det som erbjuds och inte skolan som möter elevens individuella 
behov.” 
 
Amanda Sandholm lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.  
”Vänsterpartiet yrkade på bifall till motionen och lägger märke till att Socialnämndens 
förslag till beslut ligger väl i linje med motionen - Kommunfullmäktige bifaller förslagen i 
motionen på så sätt att kommunen ska utreda hur kommunens olika enheter och nämnder 
kan samverka kring hemmasittare. Barn-och familjeenhetens utredning visar på den 
komplexitet som frågan om hur alla barn och unga ska få tillgång till undervisning som de 
klarar av att genomföra. Det är positivt att motionen gjort att utbildningsenheten skapat en 
bild av nuläget gällande hur många elever det rör sig om idag som inte får en fullgod 
undervisning. Det är viktigt för framtiden att följa det och se om det blir bättre eller sämre. 
Även att kunna jämföra med andra kommuner. När man vet mer om hur många det gäller 
och något om orsakerna bakom, kan rektorerna ha ett underlag för att stödja eleverna på 
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rätt sätt. Ett av de verktyg som finns och är utvärderat för att ge elever bättre tillgång till en 
skolgång de klarar av är team med personal från skola, socialtjänst och fritid. Det finns 
många olika modeller om man är beredd att samla personal med erfarenheter på ett 
strukturerat sätt som kan göra att ett sådant team blir riktigt bra på innehållet i sitt uppdrag. 
Risken med olika stöd från skola till skola är att personalen inte blir specialiserad.” 
 
- - - - - 
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§ 406 KFKS 2019/832 

Motion – Särskilt stöd för hemmasittande barn och unga 
Motion den 16 september 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan åligger huvudmän och hemkommun att arbeta 
för att elever ska delta i skolarbetet så att de därigenom ska kunna uppnå målen i 
läroplanen. I detta uppdrag ingår att skolan ska samverka med andra aktörer, t ex 
socialtjänst och polis. Kommunfullmäktige noterar även att utbildningsenheten genomför 
en översyn av riktlinjerna för skolplikt, i samverkan med barn- och elevhälsan och barn- 
och familjeenheten. Då det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna i motionen 
så anses motionen färdigbehandlad. 

Ärendet 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott och utbildningsnämnden har yttrat sig över en 
motion om särskilt stöd för hemmasittande barn och unga. Remissinsatserna framhåller 
vikten av detta arbete. Det åligger redan huvudmän och hemkommun att vidta insatser och 
åtgärder för att tillse hur elever fullgör sin skolplikt. Ansvarsförhållandena för samtliga 
inblandade i en elevs frånvaroproblematik, från vårdnadshavare till rektor, huvudman och 
hemkommun är reglerat i skollagen. Det är även upp till varje huvudman att bestämma hur 
de bäst ska arbeta för att uppfylla skollagens krav på att tillse att eleverna i deras skolor 
fullgör sin skolgång. Då det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom 
förslagen i motionen bör motionen anses färdigbehandlad. 
 
Vid sammanträdet med kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020 beslutades även 
att föreslå kommunstyrelsen att föreslå en notering om att utbildningsenheten i samverkan 
med skolhuvudmän, barn- och elevhälsan och barn- och familjeenheten genomför en 
översyn av riktlinjerna om skolplikt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 119 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och utbildningsenheten, daterad den 27 mars 
2020 
Bilaga 1  Motion - Särskilt stöd för hemmasittande barn och unga (S) 
Bilaga 2  Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från kommunstyrelsens 

verksamhetsutskott den 17 mars 2020 § 15 
Bilaga 3 Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från utbildningsnämnden den 20 

februari 2020 § 11 
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Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M) och Karin 
Teljstedt (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Amanda Sandholm (V) yrkade, med instämmande av Espen Bjordal (S), Mikael Carlsson 
(NL) och Ninni Lindberg (MP), bifall till motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Amanda Sandholms förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 
Espen Bjordal reserverade sig för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna.  
”Det finns många orsaker till att en del elever har en omfattande frånvaro i skolan. I denna 
grupp ryms exempelvis barn med NPF, barn som känner sig mobbade eller utanför och 
barn från hem med sociala problem eller missbruk. Eftersom orsakerna varierar, måste 
även insatserna för att möta problemen variera. Det viktiga för oss är att eleverna får den 
utbildning och skolgång de behöver och har rätt till. 
Skolorna är närmast eleverna och har ett långtgående ansvar för att upprätta åtgärdsplaner 
för elever som riskerar att inte nå målen och där fordras ofta samverkan med andra parter. 
Elevernas lärande måste alltid vara högst prioriterat, även när den fysiska närvaron i skolan 
inte uppnås. 
Dagens coronapandemi visar att undervisning kan bedrivas framgångsrikt också på distans 
(t o m med högre närvaro än i vanliga fall). Det leder oss till slutsatsen att vi behöver 
bredda skolornas möjlighet att hjälpa elever med omfattande frånvaro att tillgodogöra sig 
en fullödig utbildning, inte låsa skolorna i vilka arbetssätt de ska använda (vilket S-
motionen innebär).” 
I ovanstående protokollsanteckning instämde Håkan Ekengren för Centerpartiet 
och Karin Teljstedt för Kristdemokraterna. 
 
Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna. 
"Problematiken kring elever med omfattande frånvaro är mångfacetterad. I gruppen ryms 
både barn med NPF och barn från hem med sociala problem, missbruk etc. och många 
andra. En enhetlig lösning för alla dessa barn är lika omöjlig som en enhetlig 
problembeskrivning. Insatser som fungerar har ofta det gemensamt att de kräver en 
samverkan mellan flera aktörer. Lärare och skolledning har ansvaret att utforma en 
åtgärdsplan och ofta krävs samverkan med elevvårdsteam, BUP, socialtjänst m.fl och det 
kan kräva anpassning av rutiner så väl som fysisk miljö. Det är också viktigt att 
föräldrar/vårdnadshavare är involverade i så stor omfattning som möjligt. Det är också 
viktigt att åtgärder som sätts in har rätt prioriteringar, så att elevernas lärande prioriteras 
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allra högst, även när den fysiska skolnärvaron inte uppnås. Skolhuvudmännen har ett 
mycket långtgående ansvar för att tillse att varje elev får den utbildning och skolgång hen 
har rätt till, och vidta åtgärder för att hjälpa elever med omfattande frånvaro. Hur dessa 
insatser ska utformas är upp till varje skola och/ eller huvudman att avgöra. 
Utbildningsnämnden har en viktig roll i att ta emot och sammanställa den från 
huvudmännen rapporterade omfattande frånvaron hos elever boende i Nacka, samt som 
ytterst ansvarig för att vid behov samordna insatser för att eleverna ska kunna fullfölja sin 
skolgång. Under 2020 pågår ett arbete med att revidera riktlinjerna för hur detta ska 
genomföras på bästa sätt, och nya riktlinjer kommer antas i utbildningsnämnden under 
hösten. Avsikten med de nya riktlinjerna är att höja ambitionsnivån 
för att kunna hjälpa fler elever att kunna, vilja och orka komma tillbaks till skolan. Det är 
viktigt att Välfärd skola, övriga skolhuvudmän, barn- och elevhälsan samt barn- och 
familjeenheten deltar i dialog med utbildningsenheten inför 
framtagandet av dessa nya riktlinjer.” 
 
Espen Bjordal lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna.  
”Att problemet med hemmasittare är något vi behöver kraftsamla kring verkar vi i 
kommunfullmäktige vara överens om. Dock tycks det finnas en oenighet i hur frågan ska 
hanteras. Utifrån den information som finns inom orådet vet vi att kommunerna många 
gånger brister i ansvaret med denna målgrupp, med stora konsekvenser för individ och 
samhälle som följd. Några av de saker som de flesta forskare inom området är överens om 
är att åtgärder för hemmasittare oftast sätts in för sent, så när åtgärden väl kommer så har 
problemen eskalerat så att åtgärden inte längre är i fas med problemet. En annan sak är att 
om kommunens olika enheter och nämnder inte samverka kring hemmasittare har vi en 
betydligt sämre chans att lyckas i detta arbete. Som det ser ut idag är det upp till varje skola 
att bestämma hur de lägger upp arbetet och utformar rutiner med att uppmärksamma barn 
med omfattande frånvaro. Socialdemokraterna välkomnar att kommunen nu ska utreda hur 
kommunens olika enheter och nämnder kan samverka kring hemmasittare. Dock är vi 
kritiska till varför den styrande majoriteten i Nacka inte tidigare har tagit ett större 
övergripande samverkansansvar i denna fråga. Socialdemokraterna i Nacka kommer att 
följa utredningen men stort intresse och bevaka så att kommunens modell om att inte 
”lägga sig i” skolornas ansvar än en gång sker på våra barns bekostnad.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.  
”Att barn och elever uteblir från undervisningen i grundskolan är ett stort problem för de 
enskilda barnen. Att inte fullfölja sin grundskoleutbildning har stora konsekvenser och det 
är därför viktigt att man snabbt identifierar dessa barn och sätter in resurser. Enligt den 
utredning som utbildningsnämnden gjort kring hemmasittande barn så misstänker man att 
mörkertalet är stort och dessutom skriver man att man inte vet anledningen till de flesta 
elevers frånvaro. Oavsett om det är huvudmannens eller hemkommunens arbete så tycker 
vi det är viktigt att kommunen tar ansvar för dessa barn och på olika sätt utifrån varje barns 
situation möjliggör för dem att fullfölja sin utbildning.” 
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Ninni Lindberg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.  
”Alla elever ska ges samma förutsättningar att klara kunskapskraven och bli behöriga till 
gymnasieskolan. En ofullständig utbildning försvårar ett aktivt deltagande i såväl yrkes- 
som samhällslivet, vilket i sin tur kan leda till utanförskap. 
Det är inte tillfredsställande att det inte gått att få ett fullständigt svar på hur det ser ut 
totalt i Nacka med elever som har en obalanserad frånvaro och vi saknar information om 
hur Nacka kommuns skolledningar arbetar med elever som har en obalanserad närvaro. Att 
det inte skulle finnas en utvecklingspotential i detta arbete anser vi inte vara trovärdigt. Det 
är ett arbete som behöver ske i samverkan med flera och där även elevhälsan behöver vara 
en del.” 
 
Amanda Sandholm lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.  
”Vänsterpartiet yrkade på bifall till motionen, det är en stor och komplex fråga om hur alla 
barn och unga ska få tillgång till undervisning som de klarar av att genomföra. Det är 
positivt att motionen gjort att utbildningsenheten skapat en bild av nuläget gällande hur 
många elever det rör sig om idag som inte kan närvara i dagens skola. Det är viktigt för 
framtiden att följa det och se om det blir bättre eller sämre. Även att kunna jämföra med 
andra kommuner. När man vet mer om hur många det gäller och något om orsakerna 
bakom, kan rektorerna ha ett underlag för att stödja eleverna på rätt sätt. Ett av de verktyg 
som finns och är utvärderat för att ge elever bättre tillgång till en skolgång de klarar av är 
team med personal från skola, socialtjänst och fritid. Det finns många olika modeller om 
man är beredd att samla personal med erfarenheter på ett strukturerat sätt som kan göra att 
ett sådant team blir riktigt bra på innehållet i sitt uppdrag. Risken med olika stöd från skola 
till skola är att personalen inte blir specialiserad.” 
 
- - - - - 
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§ 407 KFKS 2019/1068 

Motion – Åtgärder för socialtjänstens personal 
Motion den 18 november 2019 från Christina Ståldal m.fl . (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionen föreslår åtgärder för att förbättra personalläget inom socialnämndens 
verksamhet. Kommunfullmäktige har i mål och budget 2020-2022 fattat beslut om att 
tillföra socialnämnden 12, 9 miljoner kronor till barn- och ungdomsvård. Flera av de 
föreslagna aktiviteterna i motionen pågår idag inom ramen för den satsning som 
kommunfullmäktige gjort. Ett av förslagen i motionen är att erbjuda personal som har 
tjänstgjort i kommunen i tre år och mer en nedgång i arbetstid till 80 procent utan 
löneavdrag. Nacka kommun tillämpar de centralt och lokalt förhandlade kollektivavtal som 
gäller för till exempel arbetstider. Även lika lön för lika arbete är en viktig princip i Nacka 
kommun. Att erbjuda en av kommunens personalkategorier ett lägre heltidsmått med 
bibehållen lön skulle vara kostnadsdrivande och inte ge maximalt värde för skattepengarna. 
Socialnämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 120 
Tjänsteskrivelse från barn- och familjeenheten den 30 april 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020, § 27 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till socialnämnden från barn- och familjeenheten, daterad den 9 
mars 2020 
Bilaga 3 Motion - Åtgärder för socialtjänstens personal (NL) 
 
- - - - - 
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§ 408 KFKS 2019/1070 

Motion – Arbetstidsförkortning inom socialtjänst och 
äldreomsorg 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen lämnas förslag om att införa sex timmars arbetsdag inom en arbetsgrupp i 
äldreomsorgen och en enhet inom socialtjänsten, samt att genomföra en utvärdering efter 
1-2 år. Ärendet har beretts av socialnämnden, äldrenämnden och kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott. Av remissinstansernas utredningar framgår att förslaget innebär ökade 
kostnader för nämnderna och ett ökat rekryteringsbehov som är svårt att tillgodose. 
Tidigare försök med att införa kortare arbetstid ger vissa tecken på positiva effekter på 
medarbetarnas hälsa. Att införa kortare arbetstid inom socialtjänsten kan dock innebära en 
risk för sämre kontinuitet för kunden. 
 
Med hänvisning till de ökade kostnader som förslagen innebär samt ett ökat 
rekryteringsbehov är den samlade bedömningen att motionens förslag bör avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 244 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och omsorgsenheten, daterad den 18 augusti 
2020 
Bilaga 1 Motion - Arbets tidsförkortning inom socialtjänst och äldreomsorg (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020, § 28 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 29 april 2020, § 21 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 18 augusti 
2020, § 42 
 
- - - - - 
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§ 409 KFKS 2019/1175 

Motion – Öppenhet i styrning 
Motion den 16 december 2019 från Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att alla enkäter och faktaöversyner som kommunen ifyller i 
tävlingssammanhang ska göras av minst två personer. Det föreslås även att samtliga partier 
får tidig och faktagranskad information om alla planer för att kunna fullgöra sitt 
oppositionsarbete. Slutligen förslås att bland annat öppenhet ska prägla Nackas styrning så 
att medborgare och opposition får drägliga villkor och att medborgarnas förtroende för 
demokratin och öppenheten ökar i Nacka. 
 
Utredningen av motionen lyfter att alla tjänstepersoner i Nacka kommun har att iaktta ett 
sakligt och opartiskt förhållningssätt i sin yrkesutövning. Detta ligger väl i linje både med 
kommunens styrmodell och relevant lagstiftning, och är en viktig del i att sakliga och 
opartiska underlag tas fram i det arbete som utförs av tjänstemannaorganisationen. Det 
bedöms inte finnas skäl till att inrätta särskilda kontrollmoment i samband med besvarande 
av enkäter. Det demokratiska oppositionsarbetet har goda förutsättningar att fullgöras då 
kommunens förtroendevalda redan idag får en tidig och faktagranskad information om alla 
planer i enlighet med gällande lagstiftning. Detta gäller för förtroendevalda inom såväl 
opposition som majoritet, och andra intresserade. Det kan även noteras att 
beslutsunderlagen tillgängliggörs då de är färdigställda och upprättade utifrån 
bestämmelserna om allmänna handlingar i offentlighets- och sekretesslagen. Det är av stor 
vikt att kommunen fortsätter att kontinuerligt arbeta med insyn, tillit och demokrati 
eftersom hela kommunens organisation arbetar på uppdrag av Nackaborna. Goda 
förutsättningar för öppenhet i styrningen av Nacka kommun ges av relevant lagstiftning 
tillsammans med kommunens styrmodell. Del av det arbete som görs för att utveckla den 
lokala demokratin sker genom val- och demokratinämndens utökade uppdrag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 121 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, stadsledningskontorets stab och juridik- och 
kanslienheten 
Bilaga Motion - Öppenhet i styrning (NL) 
 
- - - - - 
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§ 410 KFKS 2019/1067 

Motion – Åtgärder för att förbättra vattenkvalitet i 
Baggensfjärden 
Motion den 18 november 2019 från Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Den 18 november 2019 inkom Christina Ståldal m.fl. (NL) med en motion, med förslag till 
samarbete med Värmdö kommun om flera åtgärder mot dålig vattenkvalitet i 
Baggensfjärden. 
 
Nacka och Värmdö har sedan lång tid ett samarbete om vattenkvaliteten i Baggensfjärden. 
Kommunerna har tillsammans med konsult tagit fram förslag till åtgärdsprogram för 
Baggensfjärden, med utgångspunkt från mätdata i vattenområdet och förhållandena i 
tillrinningsområdet. Enligt förslaget bedöms det möjligt att med tiden uppnå god ekologisk 
status, med hjälp av ett antal åtgärder som minskar fosforbelastningen - framförallt handlar 
det om att minska utsläpp från enskilda avlopp och dagvatten. För den kemiska statusen är 
underlaget inte tillräckligt gott för en detaljerad åtgärdsplan, vilket gör att första åtgärden 
som behövs är ny och utökad provtagning. 
 
I tillägg till det åtgärdsprogram som kommunerna har tagit fram kan nämnas att Nacka 
kommun blev ålagda enligt dom av mark- och miljödomstolen att senast 2023/2024 bygga 
ut kommunalt VA i hela sydöstra Boos kustområde, vilket är avgörande för att snabbt 
förbättra vattenkvaliteten. 
 
Mot bakgrund av ovanstående bedöms att intentionerna i motionen redan är uppfyllda och 
motionen kan därmed motionen anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 156 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1. Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2020 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2. Motionen 
 
- - - - - 
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§ 411 KFKS 2019/1071 

Motion – Fritidsgårdarnas öppettider helgdagar och lov 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har 2019- 
11-14 inkommit med en motion där de föreslår att kommunen ska ge extra stöd till 
fritidsgårdarna för att säkerställa att de ska kunna hålla öppet under helgdagar och lov. 
Fritidsnämnden beslutade 2020-03-25 att upphandla driften av kommunens fritidsgårdar. 
De krav som ställs på anbudsgivarna och tjänsterna bedöms uppfylla de behov som anges i 
motionen angående öppettider av fritidsgårdar. 
Till följd av detta föreslås Kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete som 
bedöms uppfylla de angivna behoven i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 157 
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020, § 28 
Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden den 31 mars 2020 
Motion den 14 november 2019 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist M 
 
- - - - -  
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§ 412 KFKS 2019/1088 

Motion – Fritidsgårdar i större bostadsområden i Nacka 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna ser möjligheten att genom att fritidsgårdar finns i bostadsområdena ökar 
även chansen för högre närvaro och föreslår därför att kommunen ska etablera 
fritidsgårdar i alla större bostadsområden i kommunen där de idag saknas. I Nacka finns 
idag sju fritidsgårdar spridda i alla kommundelar. Ungdomar i olika större 
bostadsområden har redan idag möjlighet att delta i den verksamhet som bedrivs i 
kommunens fritidsgårdar. 
I dagsläget planeras för en upphandling av driften av kommunens fritidsgårdar. Den 
kommer att utannonseras under våren 2020. Befintliga fritidsgårdar ingår i 
upphandlingen och av fritidsnämndens beslut om ramar och förutsättningar för 
upphandlingen framgår att öppettiderna ska utökas och även möjligheter till innovation 
och riktad verksamhet för olika målgrupper kommer att förbättras. Sammantaget bedöms 
kommunens nuvarande fritidsgårdar som erbjuder verksamhet till alla kommundelar 
vara tillräckligt för att tillgodose Nackabornas behov. Motionen anses därmed vara 
färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 158 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020, § 30 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden, från kultur- och fritidsenheten daterad 
den 26 februari 2020 
Bilaga 3 Motion – Fritidsgårdar i större bostadsområden i Nacka M 
 
- - - - - 
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§ 413 KFKS 2019/ I 084 

Motion – Kommunalt anställda fritids- och idrottsledare 
Motion den 18 november 2019 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har 2019- 
11-14 inkommit med en motion där de föreslår att kommunen ska bidra med kommunalt 
anställda fritids- och idrottsledare till fritidsgårdar och idrottsföreningar. De uttrycker även 
i sin motion att dessa ledare bör åta sig att göra extra insatser för att nå ut till barn och 
ungdomar som självmant inte söker sig till aktiviteter utanför skolan. 
Fritidsnämnden beslutade 2020-03-25 att upphandla driften av kommunens fritidsgårdar. 
De krav som ställs på anbudsgivarna och tjänsterna bedöms uppfylla de behov som anges i 
motionen angående fritidsgårdar. 
Angående förslaget att kommunen även bör bidra med kommunalt anställda idrottsledare 
till idrottsföreningar bedömer enheten att en sådan satsning dels skulle kräva överväganden 
från fall till fall samt inte är möjlig att genomföra inom befintliga budgetramar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 159  
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020, § 29 
Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden den 30 mars 2020 
Motion den 18 november 2019 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist (V) 
 
- - - - - 
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§ 414 KFKS 2019/ I 082 

Motion – Cykelsatsningar 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Lisa Rasmussen, Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist M har lämnat en motion med 
förslag om att kommunen bör satsa ytterligare på åtgärder för att öka cyklingen. Delvis 
behövs mätningar och uppföljningar för att kunna genomföra ett strategiskt arbete, och 
därför föreslås periodiska resvaneundersökningar att utföras. I Nackas cykelstrategi 
omnämns både lånecykelstrategi och cykelservicestation, som dock inte är åtgärdade. 
Motionärerna föreslår därför att dessa två åtgärder inrättas, samt efterlyser även en satsning 
på aktiviteter för att öka rekreations- och motionscykling hos barn, vuxna och äldre. 
Då inrättandet av en cykelstation samt satsningar på aktiviteter för att öka rekreations- och 
motionscykling inte ligger i kommunens uppdrag bör motionen avslås. Det noteras även att 
kommunen redan genomför och tar del av relevanta trafikmätningar samt bevakar 
diskussionerna inom regionen avseende satsningar på lånecykelsystem. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 160  
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1. Motion - Cykelsatsningar M 
Bilaga 2. Tjänsteskrivelse från trafikenheten daterad den 25 februari 2020, NTN 2019 /286 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 24 mars 2020, § 46 
 
- - - - - 
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§ 415 KFKS 2019/ I 069 

Motion – Idéstudie om att förlägga en del av 
Värmdöleden i tunnel 
Motion den 18 november 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram en idestudie om att förlägga en del av 
Värmdöleden i tunnel. Vägavsnittet som avses är från i höjd med Vikdalsgränd till i höjd 
med Finntorp eller Alphyddan, en sträcka på 1 500 - 2 000 meter. Vid kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott sammanträde den 18 februari 2020 beslutades att återremittera 
ärendet för ytterligare bedömning av kostnadsläget. Enheten för strategisk stadsutveckling 
har därför gjort en övergripande bedömning av vad ett tunnelförslag skulle kunna kosta. 
 
Det är sannolikt att kostnaderna för att förlägga en del av Värmdöleden i tunnel kraftigt 
kommer överskrida de angivna kostnaderna i motionsförslaget. Kostnaden för 
Värmdöleden i tunnel uppskattas till mellan 3 och 4 miljarder kronor. I nuläget visar 
prognoser på att det generellt är en stor utmaning att nå målet om en 
stadsutvecklingsekonomi i balans till 2030 och kommunens långsiktiga ekonomi. Möjliga 
intäkter från främst markförsäljning för bostäder som beskrivs i motionsförslaget bedöms 
inte kunna täcka kostnaderna för tunnelprojektet, även om en hög exploateringsgrad 
föreslås. Motionärerna beskriver nyttar av att förlägga en del av Värmdöleden i tunnel. Det 
skulle möjliggöra en tystare och trevligare stadsmiljö, skapa ytor för idrottsändamål samt 
naturmark och ytterligare stadsbebyggelse. Trots potentiella nyttar bedöms de höga 
kostnaderna och osäkerheterna kopplat till ett projekt av denna dignitet vara så stora att det 
i nuläget inte motiverar att initiera en idestudie. Med hänsyn till ovan nämnda 
omständigheter föreslås kommunfullmäktige att besluta att avslå förslaget i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 163  
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 29 april 2020 
Motion – Idéstudie om en tunnel för delar av Värmdöleden 
 
- - - - -  
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§ 416 KFKS 2020/69 

Motion – Behåll och utveckla Naturskolan 
Motion den 27 januari 2020 från Victor Ellström m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Den 13 januari 2020 (§ 10) beslutade kommunstyrelsen att avveckla Naturskolan i 
Velamsund. Kommunstyrelsen gav samtidigt produktionsdirektören för Välfärd skola i 
uppdrag att ta fram förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de 
kommunala och fristående skolornas efterfrågan och intresse. 
 
Mot bakgrund av detta beslut har Viktor Ellström m.fl. från Socialdemokraterna 
inkommit med en motion om att behålla och utveckla Naturskolan. I motionen föreslås 
att kommunstyrelsen ges i uppdrag att säkerställa Naturskolans verksamhet och får 
uppdrag att utreda möjligheterna till partnerskap och samarbete med andra aktörer. 
 
I Välfärd skolas utredning kring en mobil naturskola framkommer att intresset är mycket 
låg bland skolledare för en naturskola i alternativ form. Även i utredningen som gjordes 
i samband med förslag om avveckling av Naturskolan framkom att efterfrågan är låg då 
endast cirka 14 % av Välfärd skolas barn och elever besöker Naturskolan och att behovet 
i större utsträckning tillgodoses i skolorna inom ramen för ordinarie verksamhet. 
 
Dialog har också förts med Välfärd samhällsservice om ett möjligt övertagande eller 
partnerskap. Bedömningen från Välfärd samhällsservice är att produktionsområdet inte 
har möjlighet att utveckla och driva naturskolan med god kvalitet och ekonomi med de 
förutsättningar som erbjuds. 
 
Den sammantagna bedömningen är därför att det inte varken finns kapacitet eller 
incitament att driva Naturskolan vidare och att motionens förslag bör avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 164 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola den 14 april 2020 
Bilaga: Motion - Behåll och utveckla Naturskolan (S) 
 
- - - - - 
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§ 417 KFKS 2020/327 

Motion – Låt Naturskolan fortsätta med sin verksamhet 
i Velamsund 
Motion den 20 april 2020 från Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Den 13 januari 2020 (§ 10) beslutade kommunstyrelsen att avveckla Naturskolan i 
Velamsund. Kommunstyrelsen gav samtidigt produktionsdirektören för Välfärd skola i 
uppdrag att ta fram förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de 
kommunala och fristående skolornas efterfrågan och intresse. 
Mot bakgrund av detta beslut har motionärerna från Miljöpartiet inkommit med en motion 
om att låta Naturskolan fortsätta sin verksamhet i Velamsund. I motionen föreslås att 
Naturskolan får fortsätta med sin verksamhet i Velamsund samt att Naturskolan ska drivas 
inom ramen för Välfärd samhällsservice. 
I Välfärd skolas utredning kring en mobil naturskola framkom att intresset var mycket lågt 
bland skolledare för en naturskola i alternativ form. Även i utredningen som gjordes i 
samband med förslag om avveckling av Naturskolan framkom att efterfrågan var låg då 
endast cirka 14 % av Välfärd skolas barn och elever besökte Naturskolan och att behovet i 
större utsträckning tillgodosågs i skolorna inom ramen för ordinarie verksamhet. 
Välfärd samhällsservice bedömer att produktionsområdet inte har bättre förutsättningar än 
Välfärd skola att kunna driva en naturskola med budget i balans. Ett uppdrag att driva 
naturskolan skulle därmed innebära en förlustaffår som då skulle behöva finansieras av 
andra verksamheter inom produktionsområdet. 
 
Naturskolan avvecklades 31 juli 2020. 
 
Den sammantagna bedömningen är att det varken fanns kapacitet eller incitament att driva 
Naturskolan vidare. Motionens förslag bör mot bakgrund av detta avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 247 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola och Välfärd samhällsservice, daterad den 21 augusti 
2020 
Bilaga 1 Motion - Låt Naturskolan fortsätta med sin verksamhet i Velamsund (MP) 
 
- - - - -  
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§ 418 KFKS 2020/71 

Motion – Minska fallolyckorna bland äldre 
Motion den 27 januari 2020 av Khashqyar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I en motion från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) föreslås att en individbaserad uppföljning 
ska göras för att utvärdera effekterna av de fallförebyggande åtgärder som görs i 
kommunen samt att kommunen tar fram en nollvision där kostnadseffektiva 
fallförebyggande åtgärder presenteras. Äldrenämnden har berett ärendet och lämnat 
synpunkter på motionen utifrån sitt ansvarsområde. 
 
Huvudmannaansvaret för fallprevention är delat. Region Stockholm har ansvar för 
fallförebyggande åtgärder i ordinärt boende. Nacka kommun bedriver fallförebyggande 
insatser inom det kommunala hälso- och sjukvårdsområdet och även delvis inom Region 
Stockholms ansvarsområde. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott instämmer i vikten av att kommunen bedriver ett aktivt 
fallförebyggande arbete. Utvecklingsområden som planeras att genomföras är bland annat 
uppföljning av fallprevention på individnivå, kompetensutveckling inom fallprevention hos 
såväl handläggare som anordnare samt en översyn av de specifika kundvalsvillkoren. 
 
Redan idag görs flera insatser för att förebygga fallolyckor, genom att möjliggöra för 
seniorer att ta del av hälsofrämjande aktiviteter såsom qigong, balansskola och 90- 
plusgympa. I den offentliga miljön prioriterar kommunen vinterväghållning av gångbanor 
för gator och vägar för att bl.a. förebygga fallskador. Kommunen delar sedan flera år även 
ut broddar kostnadsfritt. Nacka kommun driver även på för att i samverkan med Region 
Stockholm öka det fallförebyggande arbetet och på sikt reducera antalet fallolyckor. 
 
Mot bakgrund av ovanstående bedömer kommunstyrelsens arbetsutskott att det pågår ett 
arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen och att motionen därmed 
kan anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 183 
Stadsledningskontoret och juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 19 maj 2020 
Bilaga 1. Protokollsutdrag från äldrenämnden den 29 april 2020 § 20 inkl. tjänsteskrivelse 
Bilaga 2. Motionen  
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§ 419 KFKS 2019/828 

Motion – Fältassistenter i Nacka 
Motion den 16 september 2019 av Khashayar Farmanbar och Andreas Falk (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionen handlar om att starta ett projekt med fältassistenter i Nacka. Det som beskrivs i 
motionen görs redan idag i stor utsträckning av Ungdomsteamet och Polarna Nacka. 
Ungdomsteamet har år 2020 fem anställda ungdomssamordnare med erforderlig 
utbildningsbakgrund som socionom och motsvarande socialpedagog. 
Ungdomssamordnarna bedriver arbete i skolor, och i samverkan med andra aktörer såsom 
fritidsgårdar, nattvandrare, socialtjänst, polis och skola. Polarna Nacka är den del av 
verksamheten som är utåtriktat fältarbetet på kvällar och helger där ungdomssamornarna 
arbetar tillsammans med polarungdomar i åldern 17-19 år. Ungdomssamordnarna har 
anmälningsskyldighet när de får kännedom om att barn riskerar att fara illa och samarbetar 
nära med socialtjänstens myndighet i pågående ärenden exempelvis genom SSPF (Skola 
Socialtjänst Polis Fritid) för ungdomar i riskzon kriminalitet. Motionen synliggör ett behov 
av att tydligare kommunicera ut vilket arbete som kommunen bedriver så att det blir tydligt 
för medborgare och folkvalda vilket förebyggande arbete som görs och vilka aktörer som 
gör vad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 184  
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1. Motion, Fältassistenter i Nacka 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från socialnämnden den 17 december 2019 § 158, inkl. 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 
35, inkl. tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 420 KFKS 2019/ I 080 

Motion – Återinför fältassistenter 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Västerpartiet föreslår att kommunen ska återinföra fältassistenter. De vill att 
fältassistenterna skall ha ett självständigt uppsökande uppdrag och vara ett stöd för barn 
och ungdomar som har särskilt behov av stöd på fritiden. 
I Nacka kommun driver Välfärd samhällsservice, fältverksamhet i form av Ungdomsteamet 
och Polarna Nacka på uppdrag av socialnämnden, med finansiering från socialnämnden 
och trygghetspaketet. 
Ungdomssamordnarna i ungdomsteamet motsvarar vad många andra kommuner kallar 
fältassistenter. De arbetar i ungdomsteamet med förebyggande arbete på dagtid. På 
helgkvällar och vissa vardagskvällar arbetar de uppsökande med konceptet Polarna. Arbetet 
sker i samverkan med andra aktörer. Genom ungdomsteamets arbete uppfylls en del av 
förslagen i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 185 
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1. Motion, Återinför fältassistenter 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020 § 30, inkl. tjänsteskrivelse 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 
36, inkl. tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 421 KFKS 2019/1094 

Motion – Gatuparkering och parkeringstal vid 
nybyggnation 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att ingen kantstensparkering på gator i anslutning till nybyggnation 
planeras inom projekten och att endast krav på parkeringsplats för servicefordon och 
hemtjänst ställs. Vidare föreslås att dagens regelverk för parkeringstal vid nybyggnation 
upphävs. 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2020. Det har 
uppmärksammats att dokumentet som föreslås upphävas, felaktigt har benämnts 
Rekommenderade parkeringstal i Nacka (2013). Dokumentets rätta namn är 
Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i Nacka kommun (2014). I 
denna tjänsteskrivelse anges korrekt namn på dokumentets namn genomgående. 
Enheten för strategisk stadsutveckling föreslår, i linje med miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens beslut, att kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige: 
- att avslå yrkandet om att ingen kantstensparkering på gator i anslutning till nybyggnation 
planeras inom projekten eftersom kantstensparkering, eller angöring, behövs för att 
säkerställa de lagkrav som ställs och möjliggöra för det gatuliv kommunen önskar uppnå. 
- att avslå yrkandet att endast krav på parkeringsplats för servicefordon och hemtjänst 
ställs. 
- att delvis bifalla yrkandet att dagens regelverk för parkeringstal vid nybyggnation upphävs 
genom beslut om att upphäva Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i 
Nacka kommun (2014). 
Motiven till att upphäva Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i Nacka 
kommun (2014) är att ett mer kostnadseffektivt byggande kan uppnås samt uppfyllelse av 
Nackas övergripande mål om hållbart resande. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 208 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 26 maj 2020 
Bilaga 1 Motion från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) den 18 november 
2019 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2020 
inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i Nacka kommun 
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(2014) 
Bilaga 4 Rekommenderade parkeringstal för bostäder i Nacka (2016) 
 
- - - - - 
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§ 422 KFKS 2019/925 

Motion – Pollineringsplan för Västra Sicklaön 
Motion den 7 oktober 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram en pollineringsplan för Västra Sicklaön. 
Motionen behandlades i natur- och trafiknämnden den 28 januari 2020 (Dnr NTN 
2019 /231). Natur- och trafiknämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att bifalla 
förslaget i motionen och uppdra åt natur- och trafiknämnden att i arbetet med mål och 
budget för 2021 ta fram kostnads- och ambitionsnivåer för framtagande av en 
pollineringsplan. 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i vikten av att beakta frågan om 
pollinerande insekter, men anser att frågan om pollinering bör ses i ett helhetsperspektiv 
tillsammans med andra underlag inom arbetet med biologisk mångfald. Det finns mål om 
biologisk mångfald i flera av kommunens styrdokument, och ur ett ekonomiskt perspektiv 
är det viktigt att göra en avvägning av att använda befintliga verktyg gentemot att ta fram 
nya underlag. Enheten bedömer att de befintliga verktyg som finns ska användas för att 
styra mot de mål som kommunen fastställt i miljöprogrammet. Sammantaget föreslår 
enheten därför att kommunfullmäktige noterar att arbetet med pollinering ingår i 
kommunens samlade arbete med biologisk mångfald och att natur- och trafiknämnden i 
arbetet med mål och budget för 2021 kommer att göra en samlad avvägning av vilka av 
nämndens åtgärder som ska prioriteras. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 209 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för strategisk stadsutveckling, 
daterad den 10 augusti 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 28 januari 2020, § 6 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse, beslutsunderlag till natur- och trafiknämnden den 28 januari 
2020 
Bilaga 3 Motion -Pollineringsplan för Västra Sicklaön (MP) 
 
- - - - -  
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§ 423 KFKS 2019/I093 

Motion – Avsluta Konsten att skapa stad 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) föreslås 
att kommunen omedelbart avslutar Konsten att skapa stad samt att ansvaret för konst och 
kultur i det offentliga rummet återförs till kulturnämnden då motionärerna anser att 
programmet begränsar den konstnärliga friheten och styr innehållet i den offentligt 
finansierade konsten. 
Ärendet behandlades i kulturnämnden den 26 maj 2020. Kulturnämnden har föreslagit att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå förslagen i motionen eftersom vare sig Program fiir 
konst och kultur i det offentliga rummet eller modellen Konsten att skapa stad innefattar 
krav gällande vad offentlig konst ska innehålla. Programmet eller modellen innehåller inte 
heller några övriga begränsningar av den konstnärliga friheten. Enheten för strategisk 
stadsutveckling instämmer i kulturnämndens förslag till beslut föreslår därför att motionen 
avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 210 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 5 augusti 2020 
Bilaga 1 Motion från av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 12 maj 2020 
Bilaga 4 Program för konst och kultur i det offentliga rummet 
 
- - - - - 
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§ 424 KFKS 2019/ I083 

Motion – Spontan- och deltagarkultur 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna yrkar att Nacka kommun utreder förutsättningarna för spontan- och 
deltagarkultur, ur ungas och ur kulturutövares perspektiv samt att återkomma med förslag 
hur Nacka kan förenkla för och tillgängliggöra spontan- och deltagarkulturen. 
Inom ramen för kulturnämndens ansvarsområden görs insatser för att skapa möjligheter till 
spontan kultur. I planeringen av nya lokaler bedöms möjligheter att kunna nyttja 
utomhusytor som ligger i direkt anslutning till framtida bibliotek och kulturhus. 
I yttranden för detaljplaner ger kulturnämnden förslag att utreda till exempel 
utomhusscener och dansbanor där det kan vara lämpligt. Evenemang i det offentliga 
rummet, i parker eller på andra platser, kräver polistillstånd och handläggning inom 
kommunen, vilket kräver god framförhållning. Samverkan sker för att förenkla 
handläggningen av olika tillstånd. 
Det finns öppen, avgiftsfri kulturskola för alla barn och ungdomar från 7 - 20 år och 
genom stipendiet Peng Direkt ges ungdomar mellan 13 - 20 år möjlighet att arrangera egna 
kulturevenemang. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 211 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 § 24 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 4 maj 2020 
Bilaga Motionen 
 
- - - - - 
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§ 425 KFKS 2019/ I 066 

Motion – Satsningar på skolbibliotek och 
skolbibliotekarier 
Motion den 18 november 2019 av Mikael Carlsson mfl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nackas skolor ska ha ett väl fungerande skolbibliotek med en 
kompetent skolbibliotekarie och att skolorna ska ges extra pengar för att genomföra detta. 
Regeringen har tillsatt en särskild utredare med uppdrag att föreslå åtgärder för att stärka 
skolbiblioteken i syfte att ge alla elever likvärdig tillgång till skolbibliotek, (Stärkta 
skolbibliotek och läromedel, U 2019:04). I uppdraget ingår även att utreda och föreslå 
åtgärder för att öka tillgången till skolbibliotek och utbildade skolbibliotekarier. Uppdraget 
ska redovisas den 30 november 2020. 
 
Utbildningsnämnden har berett motionen och noterade för egen del att kommunala och 
fristående huvudmän har ansvar för elevers tillgång till skolbibliotek. Utbildningsnämnden 
föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen eftersom det pågår ett utredningsarbete på 
uppdrag av regeringen som kan komma att påverka skollagen gällande motionärernas 
förslag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 212 
Protokollsutdrag från utbildningsnämnden, daterad 13 maj 2020 § 25 
Tjänsteskrivelse från utbildningsenheten, daterad den 21 februari 2020 
Bilaga Motionen 
 
- - - - - 
 
  



 
67 (73) 

 17 november 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 426 KFKS 2020/70 

Motion – Återuppta kommunaliseringen av 
hemsjukvården 
Motion den 27 januari 2020 av Khashayar Farmanbar mfl (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun ställer sig bakom en kommunalisering av 
hemsjukvården, att kommunstyrelsen ges i uppdrag att lyfta frågan gentemot Storsthlm och 
Region Stockholm samt att Nacka kommuns ambition ska vara att kommunaliseringen, och 
den skatteväxling som är en följd av denna, ska vara genomförd senast den 1 januari 2022. 
Socialnämnden och äldrenämnden har berett ärendet utifrån respektive nämnds 
ansvarsområde. Båda nämnderna ställer sig positiva till första att-satsen i motionen, men 
föreslår att den andra och tredje att-satsen avslås. 
Stadsledningskontoret instämmer i socialnämndens och äldrenämndens förslag att bifalla 
den första att-satsen i motionen. Däremot bedömer stadsledningskontoret att även den 
andra att-satsen bör bifallas, då det utifrån medborgarperspektivet finns anledning att 
aktualisera frågan på nytt. Region Stockholm är den enda regionen i landet som fortfarande 
inte överlåtit ansvaret för hemsjukvården till kommunerna. Avseende den tredje att-satsen 
bedömer stadsledningskontoret att det är svårt att fastställa ett specifikt datum för när 
kommunaliseringen ska vara genomförd och föreslår därför att denna att-sats avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 213 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 24 
juni 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den 16 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 17 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 427 KFKS 2019/ I 064 

Motion – Föräldralediga fritidspolitikers barns vistelsetid 
på förskola och fritidshem 
Motion den 18 november 2019 av Khashayar Farmanbar mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att föräldralediga politiskt förtroendevalda ska kunna välja att istället 
för barnpassningscheckar få rätt till utökade vistelsetimmar dagtid på förskola och 
fritidshem för att kunna närvara på formella politiska möten i kommunen. Om 
föräldralediga politiskt förtroendevalda ska ges möjlighet att utöka antalet timmar i 
förskola, pedagogisk omsorg och fritidshem för sina barn så behöver förtroendeuppdrag 
inom politiken likställas med förvärvsarbete, vilket i nuläget inte är i enlighet med 
skollagen. Det är också tveksamt att behandla politiska förtroendeuppdrag annorlunda än 
andra förtroendeuppdrag och det skulle kunna innebära att kommunen inte behandlar 
medborgare likvärdigt. Det finns med gällande regelverk redan möjligheter att förlägga 
barns vistelsetid i förskola och fritidshem till tid då man som föräldraledig politiker har 
politiska möten på dagtid. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 214 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 4 augusti 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 13 maj 2020, § 27 
Bilaga 2 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 428 KFKS 2019/927 

Motion – Dokumentation av Nackas miljöer 
Motion den 7 oktober 2019 av Christina Ståldal med flera (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Christina Ståldal med flera (NL) föreslår att kommunfullmäktige beslutar att utreda 
förutsättningarna för att göra en mer heltäckande dokumentation av Nackas miljöer i de 
områden där stadsbyggnation ska äga rum. I motionen nämns olika områden som bör 
prioriteras. 
 
Av utredningen av motionen framgår att det finns goda förutsättningar för kommunen att 
kunna dokumentera de miljöer som kommer påverkas av stadsutvecklingen. Exempelvis 
kan kommunens lokalhistoriska arkiv utgöra en utgångspunkt för detta fortsatta arbete 
inom området. Det kan noteras att ett samspel i frågan om avseende kulturmiljöfrågor 
redan pågår mellan berörda enheter i kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 243 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 3 
september 2020 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämndens den 26 maj 2020 inklusive 
tjänsteskrivelse och underliggande handlingar 
 
- - - - - 
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§ 429 KFKS 2019/1172 

Motion – Firande av hundra års demokrati 
Motion den 16 december 2019 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion den 16 december 2019 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) föreslås att Nacka 
kommun i stadshuset genomför lämplig utställning av Riksdagens firande "Ja, Må den leva! 
Demokratin uti hundrade år" samt uppmuntrar kommunens verksamheter att delta i 
firandet. 
Ärendet behandlades i val- och demokratinämnden den 7 september 2020. Val- och 
demokratinämnden har föreslagit kommunfullmäktige att bifalla motionens förslag på så 
sätt att val- och demokratinämnden och kommunfullmäktige får i uppdrag att anordna en 
affischutställning i stadshuset under våren 2021. Val- och demokratinämnden föreslås 
också få i uppdrag att informera kommunens skolor och verksamheter om det 
studiematerial som riksdagen tagit fram. Stadsledningskontoret instämmer i val- och 
demokratinämndens förslag om att bifalla motionens förslag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 28 september 2020, § 245 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 9 
september 2020 
Bilaga 1 Motion från Khashayar Farmanbar (S) med flera - Ja, må den leva! 
Demokratin uti hundrade år. 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden den 7 september 2020, 
inkl tjänsteskrivelse. 
 
- - - - - 
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§ 430 KFKS 2019/ I 078 

Motion – Utredning och kartläggning om programmet 
för konst och kultur i det offentliga rummet 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionärerna anser att Nackas kulturliv och offentliga konst begränsas av följande tre 
faktorer; yttre hot från extremister, kommersiella intressen samt tjänstepersoner och 
politiker som vill styra konstens innehåll för att påverka opinionen. Därför föreslår 
motionärerna en kartläggning av sårbarheten för yttre hot mot kommunens bibliotek och 
kulturhus, samt konstprogrammets förutsättningar för konstnärlig frihet. 
 
År 2016 antog kommunfullmäktige en strategi mot våldsbejakande extremism och extremt 
våld, som gäller för all kommunalt finansierad verksamhet. Enligt strategin ska arbetet mot 
våld bygga på samverkan inom kommunen och med andra aktörer i samhället, exempelvis 
polis och civilsamhälle. Kommunen har även tagit fram en rutin gällande arbetet mot 
våldsbejakande extremism och extremt våld. Ar 2018 antogs "Program för konst och kultur 
i det offentliga rummet". Programmet anger inte några krav gällande vad offentlig konst i 
Nacka ska innehålla, och inte heller några övriga begränsningar av den konstnärliga 
friheten. Nacka kommun har, i likhet med många andra kommuner, en lång tradition av 
samverkan med bland annat byggherrar och fastighetsägare gällande produktion av konst i 
det offentliga rummet. Bedömningen är att dessa samarbeten genom åren inte har inverkat 
negativt på konstens kvalitet, eller begränsat den konstnärliga friheten utifrån kommersiella  
eller politiska påtryckningar. Mot bakgrund av ovan föreslås att förslagen 1 och 2 i 
motionen avslås. 
 
Tanken med Wall Street Nacka var att skapa en positiv, inbjudande och trygg känsla. 
Stadsledningskontoret kan inte se att det skulle ha funnits en ambition eller vilja att styra 
det konstnärliga uttrycket. Stadsledningskontoret välkomnar den utvärdering av 
"Programmet för konst och kultur i det offentliga rummet" som ska ske i samband med 
mandatperiodens slut. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 26 oktober 2020, § 267 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 22 
september 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 22 september 2020, § 44, inkl 
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tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Strategi mot vålds bejakande extremism och extremt våld 
Bilaga 3 Program för konst och kultur i det offentliga rummet 
Bilaga 4 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 431 KFKS 2020/202 

Motion – Ändrad inriktning på Nacka bygger stad 
Motion den 2 mars 2020 av Tomas Ottosson mfl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
I motionen den 2 mars 2020 av Tomas Ottosson (V) föreslås att ett omtag av projektet 
"Nacka bygger stad" görs med inriktning att huvuddelen av alla bostäderna som byggs ska 
utgöras av hyresbostäder, att Nackas markpolitik ändras, att den tänkta byggnationen i 
Ryssbergen helt utgår och att nödvändiga infrastrukturprojekt inte bromsas mer än vad 
som direkt orsakas av tunnelbanans försening samt att utbyggnad av fotbollsplaner och 
andra idrottsytor ges företräde. 
 
Hur kommunen ska använda sitt markinnehav framgår av "Program för markanvändning 
med riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal". Enheten för strategisk 
stadsutveckling konstaterar att för att målet om en stadsutvecklingsekonomi i balans ska 
nås utgör intäkter från markförsäljningar en grundläggande förutsättning. Att göra större 
avsteg från principen om marknadsmässigt pris och nuvarande målsättningen kring 
hyresbostäder får direkta effekter på kommunens förutsättningar att uppnå målet. 
 
Ryssbergen är en del av centrala Nackas utveckling och ingår i genomförandeplanen för 
Nacka stad. Det finns politiska beslut om pågående detaljplanering av Ryssbergen och 
detaljplanen var på samråd sommaren 2018. Förskjutningen i tidplanen av tunnelbanans 
utbyggnad får konsekvenser för genomförandet av vissa projekt. Vad gäller 
trafikinfrastruktur påverkas den framtida bussterminalen som är beroende av tunnelbanans 
driftstart. Utbyggnaden av teknisk infrastruktur görs i takt med stadsutvecklingen på västra 
Sicklaön.  
 
I utvecklingen av territoriet, inklusive utbyggnaden av fotbollsplaner och andra idrottsytor, 
måste en rad avvägningar göras för att säkra en utveckling i linje med kommunens 
övergripande mål. Om utbyggnad av fotbollsplaner och andra idrottsytor ges företräde 
påverkas möjligheten att uppnå andra kommunala mål. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 26 oktober 2020, § 268 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 14 september 2020 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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